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“Tüccar, milletin emeği ve

üretimini kıymetlendirmek için

eline ve zekasına emniyet edilen

ve bu emniyete liyakat

göstermesi gereken adamdır.”

www.itohaber.com
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mottomuz
DÖNÜŞÜM  

4 TECH
n İstanbul Ticaret Odası

Başkanı İbrahim Çağlar,
“Oda olarak 2018 yılı iş
programımızda ağırlıklı
olarak 4. sanayi devrimine
yer veriyoruz. Mottomuz
Dönüşüm 4 Tech” dedi. 

n İTO’nun Meslek Komiteleri
Müşterek Toplantısı’nda
konuşan Çağlar, “Sizlerden
de sektörlerinizi 4. Sanayi
Devrimi’ne hazırlayacak
projeler bekliyoruz” diye
konuştu. Soyhan Alpaslan n 10-11

2018 

Başkan Çağlar’dan 
İTO üyelerine çağrı

Önce festival 
ardından F1
Süper otomobiller, motosiklet ve ünlü pilotlar 10 günlük
etkinlikte bir milyon ziyaretçiyle buluşacak. Festival of
Motoring İstanbul, 2019’da Formula 1 yarış takvimine
girmeyi hedefleyen İstanbul’un gücünü de gösterecek.

HEM SERGİ HEM YARIŞ
Motor sporlarında yepyeni bir festival

formatı, gelecek yıl eylül ayında dünyada
ilk kez İstanbul’da hayata geçirilecek.
Eylül 2018’de düzenlenecek Festival 
of Motoring, İstanbul’u da tanıtacak. 
Türk, Alman ve İngiliz ortaklığıyla
gerçekleştirilecek festivalde iki hafta
sonunda iki ayrı büyük yarış da yapılacak. 

PROJEYİ İHRAÇ EDECEĞİZ

Festival of Motoring’in fikir babası
Intercity İstanbul Park işletmecisi Vural
Ak, festivalde neler olacağını ve neler
getireceğini İstanbul Ticaret’e anlattı. Ak,
“Fotoğrafını dahi zor bulacağınız araçları
burada görüp deneyebileceksiniz. Festivali
İstanbul’dan sonra 2019’da Rusya ve
İtalya’da da gerçekleştirmeyi planlıyoruz”
dedi. Adem orhun - Doğan Erdoğan n 9’da

Türkiye’de spor
turizminin toplamdan 
aldığı pay yüzde 2’ye
yaklaşıyor. Zira spor turisti
iki kat fazla harcama yapıyor.
Birçok şehirde açılan spor

amaçlı otelin de etkisiyle
geçen yıl 600 bin spor 
turisti geldi. Bunların 
çoğu da golf ve futbol 
için geliyor. 
Ceyhun Kuburlu n 18’de

600 bin turist 
spor için geldi

Yabancı
ziyaretçi 
% 28 arttı

Ekimde turist
sayısı, geçen yılın
aynı ayına göre
yüzde 22 arttı. 
İlk 10 aydaki 
toplam rakam  
ise yüzde 28.1
artışla 29 milyonu
aştı. n 6’da

Oda üyelerine 
Katar’dan davet

Katar Ticaret ve
Sanayi Odası Başkanı
Sheikh Khalifa Bin
Jassim Bin Mohammed
Al Thani yönetimindeki iş adamları
heyeti, İTO Başkanı İbrahim Çağlar’ı
ziyaret etti. İşbirliğine açık olduklarını
belirten Katarlı yetkililer, Türk
şirketlerine çok önemli avantajlar
sunduklarını vurguladı. n 14’te

ASCAME’de
İTO’ya 
yeni görev  

Akdeniz Ticaret ve Sanayi 
Odaları Birliği’nde (ASCAME) 
bayrak değişimi yaşandı. Birliğin
Yönetim Kurulu’nda yer alan İTO,
ayrıca Konvansiyonel Enerji ve
Toplantılar Endüstrisi Komisyon
Başkanlıklarını üstlendi. n 7’de

Avrupa
megapolleri
2018 planını çizdi

Avrupa Büyükşehir Ticaret ve
Sanayi Odaları Birliği, 2018 yol
haritasını belirledi. Marsilya’daki
toplantıda, Brexit sürecinin 
Avrupa metropollerine etkileri de
masaya yatırıldı. n 3’te

İSF’ye İtalya’dan
özel davet

İstanbul
Shopping Fest
(İSF), İtalya’daki Alışveriş Turizmi
Forumu’na özel davetli olarak katıldı.
Dünyadaki alışveriş destinasyonları
arasında ilk 10’da yer alan İstanbul,
foruma davet edilen tek 
yabancı şehir oldu. n 16’da

Invest in Istanbul
dünyaya örnek 

Dünya Yatırım Ajansları 
Birliği’nin genel kurulu ve Dünya
Yatırım Konferansı Dubai’de 
yapıldı. İstanbul Tanıtım ve 
Kalkınma Ajansı’nın (İSTKA)
konferanstaki Invest in Istanbul
sunumu büyük ilgi gördü. n 3’te

İnovatif 
lezzet 

şoV
Gıda fuarları

literatüründe
önemli bir 
yerde bulunan
SIAL Middle
East 2017, 
12-14 Aralık’ta
Abu Dabi’de
kapılarını
açacak. Türk
gıda ve içecek
sektörünün
rekabetçi
ürünleri de
ihracata ivme
katacak. n 2’de

Lisanslı depoda 
çiftçinin kirası devletten

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın yürüttüğü çalışmada,
lisanslı depoculuk alanında birçok destek yer alıyor.
Çiftçilerden alınan kira bedeli ile laboratuvarlardaki
sınıflandırma ücretini artık devlet ödeyecek. n 8’de

İş görmezlik ödeneği
İstirahat raporu bulunan

işçiye, rapor süresince
işverenin ücret ödeme
zorunluluğu yok. Aynı şekilde

işverenin ücret ödemesinde de
bir sakınca yok. Peki, bu
durumda hangi SGK işlemleri
yapılacak? İsa Karakaş n 16’da

Vergi incelemesinde uyulacak esaslar Dr. Veysi Seviğ n 15’te

Dünya çapında yılda 150 milyon çuval
kahve tüketiliyor. Çöpe giden kahve atıkları
ise artık yeni ürünlerin hammaddesi oluyor.
Bilim insanları, Londra’daki
otobüsleri öğütülmüş kahve
atığından imal edilmiş
biyodizel yakıt ile çalıştıracak
bir proje üzerinde çalışıyor.
Ayşe Başak n 17’de

Kahve telvesinden biyodizel
İstanbul Ticaret

Üniversitesi,
uzlaştırmacı temel
eğitimi için
yetkilendirildi.
Arabulucu, bilirkişi,
gibi kavramlara
yönelik eğitim
verilecek. n 12’de

Ticaret’ten
adalet
eğitimi

Sanayi 5.0, akıllı toplumda işbirlikçi ekonomi olarak adlandırı-
lıyor. Misyonu ise dijital dönüşümü insan eliyle birleştirmek.

Süper akıllı
topluma
geçiyoruz 
Avcı toplumu ile
başlayan insanlık,
Sanayi 5.0 ile 
artık bilgi
toplumundan
süper akıllı
topluma geçiyor.
Salih Keskin n 17

Sanayi 5.0 kapıda  
İTO’DA TARTIŞILDI 
İTO’da düzenlenen seminerde,

“Türkiye sanayi devrimine ne
kadar hazır?” sorusu, uzmanlar
tarafından ele alındı.

KOBİ’DEN BAŞLAMALI 
İTO Meclis Üyesi Ender Yazıcıoğlu,

Endüstri 4.0 sürecinin KOBİ’lerden
başlaması gerektiğine dikkat
çekti. İlker Başöz n 4’te
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İstanbul Ticaret Odası’nda (İTO) her gün

yaklaşık 250 yeni şirketin kaydı gerçekleştiriliyor.

Bu listelere İstanbul Ticaret Gazetesi okuyucuları

artık kolayca ulaşacak.

İTO’da son bir hafta içinde kurulan yeni şirketlerin

listesine ulaşmak için QR kodu taramanız ya da

bilgisayarınızda 

http://www.ito.org.tr/QR/95iLa444oTi.html
           adresini ziyaret etmeniz yeterli.

2023’E KADAR
Kırsal kalkınmaya 

KATILIM Öncesi Kırsal Kalkınma Aracı
(IPARD) Programı’nın ikinci dönemi
kapsamında 2023’e kadar kırsal kalkınma
projelerine 1 milyar 45 milyon Euro hibe desteği
sağlanacak. Gıda, Tarım ve Hayvancılık
Bakanlığı’nın açıklamasına göre, AB’nin
2001’den bu yana Türkiye gibi aday ülkelere 
hibe nitelikli mali yardım yaptığı belirtildi. 

AB VE ULUSAL KATKI

Açıklamada, şu bilgilere yer verildi:
“Bakanlığımızca, IPARD-I programıyla toplam
10 bin 693 projeyle sözleşme yapıldı ve
yatırımcılara 3.1 milyar lira hibe desteği ödendi.
2016’da IPARD-I’in kapanması ile IPARD prog-
ramının ikinci dönemi başladı. Bu kapsamda
da AB ve ulusal katkıyla birlikte kırsal kalkınma
projelerine 2023’e kadar yaklaşık 1 milyar 
45 milyon Euro hibe desteği sağlanacak.”

GENÇLERE EK DESTEK

Açıklamada, IPARD II Programı ile tarım ve
gıda sektörlerinin modernizasyonu ve kırsalda
ekonomik faaliyetlerin çeşitlendirilmesine
yönelik yatırımlarının destekleneceğinin altı
çizildi. Dağlık alanda yapılan yatırımlarda ve
genç girişimcilerin yatırımlarında hibe miktarı-
na ilave yüzde 10 destek verileceği de aktarıldı. 

1.45 milyar 
Euro hibe

8 bin projeye
2 milyar TL 

Gıda, Tarım ve Hayvancılık
Bakanlığı Müsteşar Yardımcısı

Hasan Özlü, Bakanlık olarak
IPARD yanında 2006’da 81 ilde

ulusal kaynaklı yüzde 50 hibe
destekli Kırsal Kalkınma

Yatırımlarının Desteklenmesi
Programı’nı başlattıklarını

hatırlattı. Özlü, bugüne kadar
yaklaşık 8 bin projeye 2 milyar
lira hibe desteği verdiklerini ve

bu projelerle kırsalda 93 bin
kişiye istihdam imkanı

sağladıklarını söyledi. Bu yıl 
16 bin genç çiftçiye 480 milyon

lira hibe vereceklerini de
aktaran Özlü, kırsal kalkınma,

genç çiftçi ve Avrupa Birliği
kırsal kalkınma projelerine

ulusal katkı olarak 2018’de 
1 milyar 723 milyon lira hibe

desteği vereceklerini kaydetti.

Fındıktan zeytinyağına,
peynirden gıda
ambalajlama makinelerine

kadar Türk gıda ve içecek
sektörünün rekabetçi ürünleri,
SIAL Middle East 2017 Fuarı’nda
ihracatımıza ivme katacak.

Abu Dabi ev sahipliğin-
deki SIAL’de gerçekleş-
tirilecek ‘Inovasyon’
yarışmasında, iki ayrı Türk

firması iki yeni ürünü ile yer
alarak, dünya damak tadına eşsiz
yeni keyifler getirecek.

3

3

Dünya damak tadına Türkiye’den 

‘yenilikçi’ lezzetler 
D

ÜNYA gıda fuarları
literatüründe önemli bir
yerde bulunan SIAL
Middle East 2017, 

12-14 Aralık 2017 tarihleri
arasında Birleşik Arap
Emirlikleri’nin başkenti Abu Dabi
Emirliği’nde kapılarını açıyor.
Fuarda Türkiye milli pavilyonu,
Abu Dabi National Exhibition

Center’ın ana girişinde, Körfez 
ve Ortadoğu ülkeleri VIP ticaret
heyetlerini ağırlayacak.

BULUŞMA NOKTASI

Türkiye milli pavilyonu, SIAL
Middle East 2017 Fuarı’nda
Körfez ve Ortadoğu
profesyonellerinin buluşma
noktası olacak. İstanbul Ticaret

Odası (İTO), Türkiye milli
standında, zengin çeşitliliğe 
sahip gıda ürünleri ile Türk
misafirperverliğini bir kez daha
uluslararası platformda yaşatacak.
SIAL’de gerçekleştirilecek
‘Inovasyon’ yarışmasında ise iki
ayrı Türk firması iki yeni ürünü ile
yer alarak, dünya damak tadına
eşsiz yeni keyifler getirecek.

En büyük kATILIM
Türkiye milli katılımı, uzun yıllardır SIAL Middle East
Fuarı’nın en etkili ve en büyük katılımı olarak gıda
sektörüne eşsiz fırsatlar sunuyor. Bu yıl Türkiye 
milli pavilyonunda; çiğ köfteden peynire, domates
salçasından kuruyemişe, fındıktan zeytinyağına, gazlı
gazsız içeceklerden gıda ambalajlama makinelerine
kadar geniş yelpazede ürünler yer alıyor.

SIAL, 1960’lı yıllarda
Fransa’nın başkenti Paris’te

düzenlenmeye başladı. İki
yılda bir gerçekleştirilen
Paris’teki SIAL fuarının

kazandığı başarı, fuar
deneyiminin dünyaya

açılmasına zemin hazırladı.
Fuar, Abu Dabi’de ise

2010’dan bu yana
ziyaretçilerini ağırlıyor.

İlk ev sahibi Paris

SIAL MIDDLE EAST

KURU meyve
ihracatı yapan
firmalar,
Türkiye’nin
geçen sezon
çekirdeksiz kuru
üzüm, kuru incir
ve kuru kayısıda
926 milyon
dolarlık ihracat
rakamına ulaştığını, bu
yıl ise 1.5 milyar dolar
seviyesine çıkabileceğini
belirtiyor. Sektör
mensupları, 2016/2017
sezonunda çekirdeksiz
kuru üzümden 270 bin
tonluk ihracat karşılığı
419 milyon dolar, kuru
kayısıdan 86 bin tonla
274 milyon dolar döviz
girdisi sağlandığını,
kuru incirde ise 64 bin
tona ulaşan ihracattan
233 milyon dolar gelir
elde edildiğini belirtiyor.

İhracattan elde edilen
dövizin katma değerinin

tamamına yakınının
Türkiye’de kaldığına
işaret eden sektör
temsilcileri,
“Çekirdeksiz kuru
üzüm, kuru kayısı ve
kuru incirde 1 milyar
doların üzerinde ihracat
yapılan sezonlar
yaşadık. Özellikle
çekirdeksiz kuru üzüm
ve kuru incirde son
yıllarda üretim
alanlarımız artıyor.
Panik ortamına
girmeden bu ürünleri
pazarlayarak 1.5 milyar
dolar ihracat hacmine
ulaşabiliriz” diyor.

Kuru meyvede 
1.5 milyar dolar 
ihracat hedefi

TÜRKİYE’nin ilk uluslararası akrediteye sahip Lif
Kalite Analiz Laboratuvarı, Diyarbakır’da kuruldu.
Proje ile pamuğa, çırçır işletmelerinden alınan
numunelerin uluslararası lif kalite değerlerine göre
sınıflandırılmasının ardından sonuçların web
ortamında paylaşılması ile uluslararası geçerliliğe sahip
bir kimlik kazandırılması hedefleniyor. Ardından alıcı
ve satıcı arasında sağlanacak güvenle de ihtilafların
ortadan kaldırılması ve pamuğun hak ettiği değerde
satılmasının sağlanması planlanıyor.

Pamuk, uluslararası
akrediteye kavuşacak
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Avrupa büyükşehir
odaları 2018 yol
haritasını çizdi
İstanbul’un da üyeleri arasında 

yer aldığı Avrupa’nın 15 önemli
metropolünden oluşan Avrupa
Büyükşehir Ticaret ve Sanayi Odaları
Birliği, genel kurul toplantısını
gerçekleştirdi. Marsilya’daki genel
kurulda, 2018 yol haritası belirlendi.
Toplantıda, Brexit sürecinin Avrupa
metropollerine etkileri de masaya yatırıldı. 

İ
STANBUL’un da 
üyeleri arasında 
yer aldığı Avrupa’nın 
15 önemli

metropolünden oluşan
Avrupa Büyükşehir Ticaret
ve Sanayi Odaları Birliği’nin
(Alliance of European
Metropolitan Chambers of
Commerce-AEMC) Genel
Kurul Toplantısı, 
16-17 Kasım 2017
tarihlerinde Fransa’nın
Marsilya kentinde
düzenlendi. Toplantıya
İstanbul Ticaret Odası’nı
temsilen Yönetim Kurulu
Başkan Yardımcısı Gökhan
Murat Kalsın ile Genel
Sekreter Ömer Bal katıldı.

Avrupa’daki
büyükşehirlerin sorunları,
ekonomik kalkınmanın
önündeki engeller ve 
yerel şirketlere etkileri
konusunda bilgi alışverişi
yapılan AEMC’in Genel
Kurul Toplantısı’nın
gündemi, “2017 bütçesi,
geçtiğimiz haziran 
ayında İrlanda’nın Dublin
şehrinde gerçekleştirilen

Genel Kurul Toplantısı’nda
alınan kararların onaya
sunulması, 2018 üyelik
işlemleri ile 2018 faaliyet
planı ve bütçesi” 
olarak belirlendi. 

BREXIT ETKİSİ 
İki gün süren toplantıda,

2018’de büyükşehirlerin
sorunlarına yönelik 
proje çalışmaları hakkında
görüş ve öneriler dile
getirildi. Brexit sürecinin
ortaya çıkardığı
olumsuzlukların 
ve Avrupa Birliği ülkelerine
etkilerinin değerlendirildiği
toplantıda, AB Komisyonu
ve AEMC ile ilişkilerin nasıl
geliştirilebileceği de ele
alındı. Birliğin web sitesinin
yeniden hazırlanacağı ve
üye odalardan gelen
uluslararası raporlar ile
bilgilendirmelerin de sitede
yayınlanacağı bildirildi.

Birliğin 2018 bahar
toplantısı, İtalya’nın 
Torino kentinde ve 
Torino Ticaret Odası ev
sahipliğinde yapılacak.

2.4 milyar
Euro’luk
katma
değer 
Avrupa Büyükşehir
Ticaret ve Sanayi
Odaları Birliği (AEMC),
Avrupa’daki 15 önemli
metropol bölgesinden
oluşan bir birlik.
İstanbul, Atina,
Barselona, Berlin,
Budapeşte, Brüksel,
Dublin, Frankfurt,
Manchester, Madrid,
Marsilya, Paris ve
Torino, Birliğin üyeleri
arasında yer alıyor.
AEMC, 15 büyükşehir
bölgesinde 68 milyon
nüfusu, 40 milyon işi 
ve 2.4 milyar Euro’luk
katma değeri temsil
ediyor. Birlikte, Avrupa
metropollerinde farklı
sektörlerden gelen
KOBİ’ler, büyük 
ölçekli firmalar ile
ticaret ve sanayi
odaları yer alıyor.

Invest in Istanbul
dünyaya örnek oldu

İSTANBUL 
Kalkınma Ajansı’nın
(İSTKA) yabancı
yatırımcıların kamu
kurumları nezdinde sekiz
işlemi doğrudan
yapabildikleri ofisi Invest
in Istanbul, 130 ülkeden
170 yatırım ajansına iyi
uygulama örneği oldu.
İSTKA açıklamasına
göre, Başbakanlık Yatırım
Destek ve Tanıtım Ajansı
Başkanı Arda Ermut’un
yeniden başkan seçildiği
Dünya Yatırım Ajansları
Birliği’nin (WAIPA)
Dubai’de gerçekleşen genel
kurulu ve Dünya Yatırım

Konferansı’nda İSTKA’nın
üyelere yaptığı Invest in
Istanbul sunumu yoğun
ilgi gördü.

İLGİ BÜYÜKTÜ
İSTKA Genel Sekreteri

Özgül Özkan Yavuz, Invest
in Istanbul’un WAIPA
tarafından iyi uygulama
örneği seçildiğini ve
katılımcılara ayrıntılı bir
sunum yaptıklarını belirtti.
Yavuz, “Katılımcılar
modelimizi irdelemeye
yönelik çok sayıda ayrıntılı
soru sordu. Özellikle 
sekiz işlemin yabancı
yatırımcılar için kritik

olduğu yorumları
yapılarak, bunların asıl
sorumlusu olan kurumla-
rın bir araya getirilmesine
aracılık etmemiz dikkat
çekti” dedi. Yavuz,
Başbakanlık Yatırım Destek
ve Tanıtım Ajansı’nın
modele verdiği destek ve
uyumlu çalışmanın da ilgi
gören noktalar arasında
olduğunu dile getirdi.  

WAIPA Genel
Kurulu’nda oy 
kullandığını da bildiren
Yavuz, başkanlığın bir 
kez daha Türkiye’ye
gelmesinden dolayı mutlu
olduklarını belirtti.

İşlemler
tek elden

Invest in Istanbul,
İSTKA’nın
koordinatörlüğü ve
İstanbul Valiliği, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi,
İstanbul Ticaret Odası
ile İstanbul Sanayi
Odası’nın ortaklığıyla
hayata geçti. Invest in
Istanbul’a başvuran bir
yabancı yatırımcı;
ikamet izni, çalışma izni,
iş yeri tescili, vergi
kaydı, SGK işlemleri, iş
yeri açma ruhsatı, imar
izni ve yapı ruhsatı
işlemlerini tek elden
yürütebiliyor. Invest in
Istanbul’a Başbakanlık
Yatırım Destek ve
Tanıtım Ajansı, İstanbul
İl Göç İdaresi
Müdürlüğü, İstanbul
Vergi Dairesi Başkanlığı,
İstanbul Sosyal Güvenlik
Müdürlüğü ile İstanbul
Çalışma ve İş Kurumu
Müdürlüğü de 
destek veriyor.

Toplantıda Budapeşte Ticaret ve Sanayi
Odası’nın AEMC’ye üyeliği de kabul edildi. 
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Endüstri 4.0 önce 
KOBİ’lerden başlamalı 

ENDÜSTRİ 4.0, son
zamanlarda sık sık
duyduğumuz, kimilerinin
araştırıp öğrenmeye çalıştığı,
kimilerinin ise ‘yine icat
çıkartıyorlar’ dediği ama
gerçekten de iyi anlaşılması,
nelere, nerelerde, ne kadar
ihtiyaç duyduğumuzu
belirleyerek planlanması gereken 
bir dönüşüm.

Sanayinin bilişimle buluştuğu
Endüstri 4.0, tek başına bir robotla veya
otomasyonla üretim yapmak değil. Bu
gerçeğe dikkat çeken İstanbul Ticaret
Odası Ayakkabı ve Ayakkabı Yan
Sanayi Meslek Komitesi Meclis Üyesi
Ender Yazıcıoğlu, “Endüstri 4.0 akıllı
üretim; yapay zeka ile makinelerin
konuşabilmesi ve iletişime geçerek
üretimin gerçekleşmesidir” dedi.  

GENÇ NÜFUS YOK
Yazıcıoğlu, robotları satın alıp

otomasyona geçerek üretimi bilişim
sektörü ile buluşturmanın, yani 
Endüstri 4.0’a dönüştürmenin mümkün
olmadığını vurgulayarak, özellikle
KOBİ’ler için Endüstri 4.0’ın ne 
anlama geldiğini şöyle anlattı: 
“Bizim bu tür alımlara ihtiyacımız yok.
Toplumumuzu ve üretimimizi Endüstri
4.0’a nasıl dönüştürürüz, KOBİ’lerimizi
bu tür akıllı üretime nasıl taşırız? Hangi
alanlarda, ne oranlarda, ne kadar zaman
içerisinde dönüşüm sağlayabiliriz? 
Bu tür çalışmalara yoğunlaşmalıyız.
Endüstri 4.0, Almanya, Japonya gibi

işçilik maliyetlerinin çok
yüksek olduğu ve gittikçe
yaşlanan toplumların
duygusallıktan uzak,
tamamen fiyat odaklı, 
rekabet şansı yüksek üretim
şekli. Çünkü üretimde
kullanabilecekleri genç
nüfusları yeterli değil. 

Yenileri de gelmiyor. Sadece rekabet 
için değil, üretimlerinin AB veya diğer
ülkelerden gelen göçmen işçilere 
dayalı hale gelmesinden duydukları
rahatsızlıktır. Bu iş göçüne de her geçen
yıl daha fazla ihtiyaç duyulacak.” 

REKABET İÇİN
Çin’in de artık yüksek teknolojiye

ağırlık verdiğine, emek yoğun ve 
işçiliğe dayalı üretimini Vietnam,
Kamboçya, Tayland, Myanmar gibi
ülkelere yönlendirdiğine dikkat çeken 
Ender Yazıcıoğlu, şöyle konuştu: 
“Bizim de yapmamız gereken bu tip
üretimdir. Bir taraftan KOBİ’lerimizi 
ve üretimlerini Endüstri 4.0’la
buluşturup, onları uygun hale 
getirirken diğer taraftan toplumumuzu
Toplum 5.0’a hazırlamaktır. Uluslararası
rekabet için KOBİ’lerin Endüstri 4.0’a 
hazır olması gerekir. Bizim geri
gönderebileceğimiz insan 
kaynağımız da yok. Yüksek teknoloji
üretimine ayak uyduramayacak 
ciddi bir üretimimiz ve sürekli 
artan bir nüfusumuz var. Bunları 
nasıl değerlendireceğimizin 
hesabını yapmalıyız.”                                                                                        

Toplum
5.0 ile 
koordine
edilmeli

Toplum 5.0,
Japonlar’ın 
ortaya koyduğu
toplumun Endüstri
4.0 üretimine
uygun, makine 
ve robotlarla 
ortak yaşama
alışkanlığına
dönüşmüş yeni 
bir toplum
oluşturmayı
öngörüyor. Ender
Yazıcıoğlu,
Toplum 5.0’a
dönüşüm
sağlanamadığı
takdirde
videolarda, film
setlerinde
izlediğimiz
savaşların,
duygusallıktan
uzak insanlık dışı
mücadelelerin
içinde
kalacağımızı
söyledi.
Yazıcıoğlu, “Ucuz
üretimin olduğu,
tüm hizmetlerin
yapay zeka
robotlarla
yapılabildiği bir
dünyada mutlu bir
toplum yaşamı
sadece hayal olur.
Endüstri 4.0 ile
Toplum 5.0
koordine edilmeli
ve birbirine
uyumlu hale
getirilmiş bir
toplum
oluşturulmalı” 
diye konuştu. 

Almanya yılda 30 milyar Euro harcıyor
Almanya gelecek 

10 yıl için Endüstri 4.0’a
her yıl 30 milyar Euro
harcıyor. Ayırdığı
toplam bütçe 264 milyar
Euro. Bu dönüşümden,
verimlilikten kazancı ise
sadece 24 milyar Euro.
Endüstri 4.0’a dönüşüm
sağlandığı anda yeni
insan kaynağına ihtiyacı
kalmayacak. Fiyat ve

kalitesi ile rekabet
edebilen, yüksek
teknolojiye dayalı,
üretim performansını
kaybetmemiş bir ülke
konumuna gelecek.
Büyük ihtimalle de şu
anda çalışanların bir
kısmı bile çok daha
düşük maaşla çalışıp
hayat standardını
tutturamayacakları 

için ülkelerine geri
dönüşler başlayacak.
En azından yeni işçi
gelmeyecek. Bu
dillendirilmese de, bu
geri dönüşlerden ve
yeni iş gücü ithali ve
onların ortaya çıkardığı
sorunlardan kazancı
çok daha büyük olacak.
Toplumsal sorunları
kısmen çözecekler.

Türkiye
Sanayi 4.0’ın
neresinde?

Ülkelerin en önemli büyüme stratejilerinden biri olan
Sanayi 4.0, akıllı fabrikalar, robotlar ve yapay zeka gibi
birçok yeniliği gündeme getiriyor. İTO’da düzenlenen
seminerde, “Türkiye sanayi devrimine ne kadar hazır?”
sorusu, uzmanlar tarafından ele alındı.

İLKER BAŞÖZ

GELECEĞİN en önemli
büyüme stratejilerinden biri
olan Sanayi 4.0 devrimi,
İstanbul Ticaret Odası’nda
(İTO) düzenlenen bir seminerde
ele alındı. ‘Sanayi 4.0: Fırsatlar
ve Yerli Uygulamalar’ adlı
seminere birçok firmadan
temsilciler katıldı.

Toplantının açılış konuşmasını yapan
İTO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Hasan
Erkesim, Sanayi 4.0 kavramının ilk kez
2011’de Almanya’nın Hannover Fuarı’nda
kullanıldığını ifade etti. Erkesim, şöyle
konuştu: “Alman hükümetinin desteği ile
uzmanlar tarafından özel bir çalışma
gerçekleştirilmişti. Teknik başlangıcı 2011
kabul edilen Sanayi 4.0 devrimi, 5 yıllık
süreçte teknik bir terim olmaktan çıkarak
milyarlarca Euro’luk bir piyasa haline geldi.
Almanya’nın 50 yılda toplam 250 milyar
Euro’luk yatırım yapması bekleniyor.
2020’de ise dünyada nesnelerin interneti
aracılığıyla 14 milyar cihazın birbirleriyle
etkileşime geçmesi planlanıyor.” 

DÖRT ANA FAYDA
Erkesim, konuşmasının

devamında Sanayi 4.0’ın
dört ana faydasını şu
şekilde sıraladı:
n Firmaların üretkenliğini
artıracak. Önümüzdeki 
10 yılda birçok firmanın
hammadde hariç üretim

maliyetleri, yüzde 15 ile 30 arasında
düşecek.

n Üretici firmaların ciro artışına olumlu
yönde etki edecek. Almanya örneğine
bakacak olursak, Gayri Safi Yurtiçi
Hasıla’nın yüzde 1 artmasını sağlayarak
yıllık 30 milyar dolar seviyesinde uzun
vadede artış bekleniyor.

n İstihdam ile ilgili karşıt görüşlere rağmen
Sanayi 4.0 ile yüzde 6 ile 10 arasında
istihdam artışı bekleniyor.

n Firmaların üretim süreçlerini Sanayi 4.0’a
adapte etmeleri için üreticilerin
cirolarının yüzde 1 ile 1.5’ini yatırıma
ayırması öngörülüyor. Seminerde İTO
Genel Sekreter Yardımcısı Hasan Uluç
Hacıhasanoğlu da yer aldı.

İleri teknoloji ile 
maliyet azalacak

Seminerde, Sanayi 4.0’ın
neler getireceğini ele alan
Bilgiyi Ticarileştirme
Merkezi (BTM) Direktörü
İbrahim Elbaşı, yeni
dönemde siber fiziksel
ürünler, nesnelerin
interneti, siber güvenlik,
büyük veri, sanal gerçeklik,
yapay zeka, sistemlerin
entegrasyonu ve bulut
sistemleri gibi birçok
uygulamanın
kullanılacağını ifade etti.
Elbaşı, bu sistemlerin

gelecekte iş hacmi,
verimlilik, üretim
kapasitesi, akıllı fabrikalar,
adem-i merkeziyetçilik,
dijital simülasyon
sistemleri ve yüksek
optimizasyonu da
beraberinde getireceğini
belirtti. Elbaşı, “Sanayi 4.0
ile kusurlu ürünler, işlem
maliyeti, iş gücü maliyeti,
çevresel kirlilik, kontrol 
ve denetimde aksama,
kaynak israfı gibi konular
ortadan kalkacak” dedi.

Teknopark İstanbul Genel Müdür Yardımcısı İsmail
Arı, Teknopark İstanbul kuluçka merkezinde 50’ye
yakın projenin devam ettiğini söyledi. Arı, “Kuluçka
merkezimizde yüzde 60’ı doktora ve masterlı
uzmanlar, çok ileri teknoloji ürünler üretiyor. Bu
sayede yatırımcılar da daha fazla ilgi göstermeye
başladı. Son 3-4 ayda kuluçkamızdaki firmalara 
3 milyon Euro’ya yakın yatırım yapıldı” diye konuştu.
Otomasyonun 3. Sanayi Devrimi ile tamamlandığını ve
Sanayi 4.0’da artık üretimin akıllanmaya başlayacağını
belirten Arı, “Akıllı üretimi gerçekleştirecek olan
etkenler sensörler, nesnelerin interneti ve bulut bilişim
olacak” dedi. Arı, geleceğin fabrikalarının sadece
birbirleri ile eşleştirilmiş akıllı cihazlardan oluşan ve
içinde insan bulunmayan bir yapıda olacağını söyledi.

Kuluçka merkezi
yatırımcı çekiyor

Mavi
yakalılar 
beyaz
yakalı
olacak 

Sanayi 4.0’da Türkiye’nin
fırsatları konusunda bir
sunum gerçekleştiren
Akınsoft Yönetim Kurulu
Başkanı Özgür Akın,
“Sanayi 4.0’ın en önemli
dezavantajlarından birinin
işsizlik olacağı söyleniyor.
Bence bu yanlış bir
varsayım. Çünkü mavi
yakalı dediğimiz, monoton iş
yapan insanlarımızı beyaz
yakalı hale getirecek. Yani
Sanayi 4.0, insanlara işsizlik
değil daha nitelikli iş
sahaları açacak” diye
konuştu. Akın, şunları
söyledi: “Bu süreçte ülke
olarak bu gelişmelerin
neresindeyiz? Ülkemizde
internet yok. Eğer Sanayi 4.0
diyorsak, biz insanlar daha
haberleşemezken makinalar
nasıl haberleşecek? Gelişmiş
ülkelere baktığımızda
ortalama internetin 50 mbit
indirme, 20 mbit yükleme
olduğunu görüyoruz.
Türkiye’de ise bu rakam 
10 Mbit indirme, 2 Mbit
yükleme hatta adil kullanım
kotası doğrultusunda 
1 Mbps’e kadar düşebiliyor.” 

Her ülke kendi
stratejisini
geliştirmeli

Müşterinin isteğine
göre üretim

Sanayi 4.0’ın yeni bir teknoloji olarak
algılanmamasını, aslında yeni bir strateji olduğunu
vurgulayan Doruk Otomasyon Yönetim Kurulu
Başkanı Cengiz Özden, şunları söyledi: “Bu strateji,
Alman sanayisini güvence altına almak ve gelişimini
sağlamak için sunuldu. Dünyada bu strateji ile ilgili
geliştirilmiş
konseptler de
büyük ilgi
görüyor.”
Özden, her
ülkenin kendi
ihtiyaçları
doğrultusunda
Sanayi 4.0
stratejisini
geliştirmesi
gerektiğini 
dile getirdi.

Arçelik Teknoloji ve Sanayi 4.0 Yöneticisi 
Ömer Faruk Özer, geleceği müşteri odaklı olarak
tasarladıklarını söyledi. Özer, “Müşterimizin
isteklerine göre üretim sistemlerimizi ve ürünlerimizi
geliştiriyoruz. Bu yüzden de Arçelik, akıllı ürün 
ve akıllı servislere doğru gidiyor. Örneğin, Güney
Afrika’da güneş enerjisi ile çalışan, Çin’de ise pirinç
saklamak için geliştirilmiş buzdolaplarımız var. 
Tüm ürünlerimiz IoT konusunda çok hızlı değişim
geçiriyor. Yakında bütün pazarlarda yaygın olarak
ürünlerin internete bağlı olduğunu göreceksiniz” dedi.
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SOYHAN ALPASLAN

İ
STANBUL Büyükşehir
Belediyesi (İBB), Türkiye
Belediyeler Birliği (TBB) ve
İstanbul Ticaret Odası

(İTO) işbirliğinde ‘İşyeri
Ruhsat Mevzuatı, Sorunlar ve
Çözüm Önerileri Çalıştayı’
düzenlendi. 27-28 Kasım
tarihlerinde İstanbul’da
düzenlenen çalıştayda işyeri
ruhsatlandırmaları ile ilgili
sorunlar masaya yatırıldı,
çözüm önerileri ele alındı. 

ÜÇ BÜYÜK SORUN
Çalıştayda, işyeri

ruhsatlandırılmasında yaşanan
en önemli sorunların başında

çok başlılık, belediyeler
arasındaki farklı uygulamalar
ve eski mevzuatın geldiği
vurgulandı. İstanbul’un 39 ilçe
belediyesinin ruhsat ve zabıta
birimlerinin katıldığı
toplantıya, Türkiye çapında 
43 belediyenin temsilcileri
iştirak etti. 

GELİR KAYBI 
Çalıştayda konuşan İTO

Yönetim Kurulu Sayman Üyesi
Hasan Erkesim, Türkiye’de
işyeri ruhsatı konusundaki
bürokratik işlemlerin fazla
olduğunu ve bu nedenle
işlemlerin uzun sürdüğünü
belirtti. Ruhsatlandırma
süreçlerinde yaşanan

sıkıntıların, işletmeleri maddi
ve manevi açıdan ciddi
sıkıntıya soktuğunu kaydeden
Erkesim, şunları söyledi:
“İşlem harçlarının yüksek
olması, söz konusu
düzenlemelerin sık sık
değişmesi ve kimi zaman
yaşanan çok başlılık gibi
sorunların yanı sıra
girişimcilerin de
yükümlülükleri konusundaki
bilgi yetersizliği, ruhsatsız
işyeri sayısını maalesef
artırıyor. Ruhsat sürecindeki
sıkıntılar nedeniyle, işyerine
ruhsat verilemediği için
alınamayan harçlar ve kayıt
dışı çalışma sonucu tahsil
edilemeyen SGK primlerinden

dolayı kamu da ciddi bir gelir
kaybına uğruyor.” 

UYGULAMA
FARKLILIĞI
Erkesim, İTO üyelerinden

işyeri ruhsatlandırmada gelen
geri bildirim ve şikâyetler ile
ilgili de bilgi verdi. Erkesim,
“Bu şikayetlerin en başında
yangın yönetmeliği, iskan,
yerel idarelerin farklı
uygulamaları, ruhsat alma
sürelerinin uzun sürmesi,
ruhsat devirlerinde yaşanan
sıkıntılar, günün gereklerini
karşılamayan ve güncelliğini
yitirmiş mevzuat gibi 
konu başlıkları yer alıyor” 
diye konuştu. 

ÜYELERİN
SIKINTILARI
‘Yürürlükteki Mevzuatlar’

başlığında yapılan ilk oturumda
konuşan İTO Genel Sekreter
Yardımcısı Hasan Uluç
Hacıhasanoğlu ise işyeri açma
ve çalışma ruhsatı almanın hem
işletmeler hem de bu süreçler
ile ilgilenen kamu kurum ve
kuruluşları için kanayan bir
yara halini aldığını söyledi.
Hacıhasanoğlu, İTO’nun 
görüş ve önerilerini dile
getirdiği sunumunda, söz
konusu sorunların
bilgilendirme eksikliği ve
prosedür fazlalığından
kaynaklandığını aktardı. 

10 AYDA

30 milyon
turist geldi

KÜLTÜR ve Turizm Bakanlığı’nın
internet sitesinde yer verilen Emniyet
Genel Müdürlüğü geçici sınır-giriş çıkış
istatistiklerine göre, ekimde ülkeyi ziyaret
eden yabancı sayısı, geçen yılın aynı ayına
göre yüzde 22.16 artarak, 2 milyon 992 bin
947 oldu. Yabancı ziyaretçi sayısı, yılın
ocak-ekim döneminde, geçen senenin aynı
dönemine kıyasla yüzde 28.1 arttı. Bu
oranla birlikte yılın 10 ayında, Türkiye’yi
29 milyon 53 bin 450 yabancı ziyaret etti.

RUSYA İLK SIRADA
Ekimde Türkiye’ye en çok ziyaretçi

gönderen ülkeler arasında 442 bin 970
kişiyle Rusya birinci sırada yer aldı.
Rusya’yı 412 bin 855 kişiyle Almanya, 
222 bin 356 kişiyle İran takip etti. Rusya,
yılın 10 ayında da Türkiye’ye en çok
ziyaretçi gönderen ülke oldu. Bu ülkeden
toplam 4 milyon 565 bin 275 kişi yurda
giriş yaptı. 

İKİNCİ ALMANYA
Listenin ikinci sırasında 3 milyon 

336 bin 7 kişiyle Almanya, üçüncü
sırasında da 2 milyon 118 bin 263 kişiyle
İran yer aldı. Türkiye’ye gelen yabancı
ziyaretçilerin tamamına yakını turist 
olarak giriş yaptı.

Türkiye genelindeki 43
belediyenin temsilcisi,

İçişleri Bakanlığı,
İstanbul Ticaret Odası

başta olmak üzere çeşitli
Odalardan yetkililer,

İstanbul’daki çalıştayda
bir araya gelerek, işyeri

ruhsatlandırmalarıyla
ilgili sorunları konuştu. 

Çalıştayda;
belediyelerin farklı
uygulamaları, uzun

bürokratik süreç, yüksek
işlem harçları,

düzenlemelerin sık sık
değişmesi ve mevcut

yangın yönetmeliğinin
hem kamuyu hem de

işletmeleri maddi açıdan
ciddi kayba uğrattığı

kaydedildi.

l Ruhsat harç tutarları
düşürülmeli, net kriterlere
bağlanmalı.

l Harç tutarları ve ruhsat alma
süreci, belediyeler arasında
farklılık göstermemeli. Evraklar,
birimler arasında biraz daha
hızlı işlem görebilmeli. 

l Şirket açılışında alınan ruhsat,
şirket adres değiştirdiğinde
de geçerli olmalı. 

l Perakende satış yapan
firmaların, ruhsat nevi
değişikliğinde prosedür
azaltılmalı. 

l Fiziki adresi aynı olan
şirketlerin, her biri için ayrı
ruhsat talep edilmemeli.

l Yeni yapıların itfaiye raporu
alamama sorunu, mimar ve
mühendislerin eğitimiyle
ortadan kaldırılmalı. 

l Ecrimisil kiralanan, orman
alanı içinde kalan yerlerdeki
işletmeler kanunen legal
hale getirilmeli. 

l Yangın önlem eğitimleri,
kozmetik gibi sektörlere
öncelikli verilmeli.

l Düğün salonu, hamam,
sinema, tiyatro ve
kahvehane gibi yerlerin
statüsü değiştirilmeli.

l Okul ruhsat işlemlerinde,
belediyeden alınacak itfaiye
raporu yeterli olmalı. 

Ruhsatta zorluğun faturası 
ekonomiye çıkıyor  

Kamu da gelir
kaybediyor
Türkiye Belediyeler Birliği Eğitim Müdürü
Fikret Gültekin, işlem harçlarının artması, çok
başlılık gibi sıkıntıların ruhsatsız işyeri sayısının
artmasına sebep olduğunu söyledi. Gültekin,
“Bu durum kamuyu da ciddi gelir kaybına
uğratıyor. TBB Hukuk Birimi, belediyelerden
gelen talep, öneri ve sıkıntıları değerlendiriyor,
bu değerlendirmeleri sık sık ele alıp, çözüm
yollarını araştırıyor” dedi. İBB Zabıta Daire
Başkanı Tayfun Karali de çalıştayda, 
problemlerle birlikte çözüm önerileri de 
ortaya koymanın önemini dile getirdi. 

43 il belediyesi ile bakanlık 
ve oda temsilcileri katıldı 
İşyeri Ruhsat Mevzuatı, Sorunlar ve
Çözüm Önerileri Çalıştayı için konunun
tüm tarafları İstanbul’da toplandı.
Belediyeler, ticaret ve sanayi odaları,
İçişleri Bakanlığı, ruhsat mevzuatı ile ilgili
diğer bakanlıklar, İstanbul Ticaret Odası,
İstanbul Sanayi Odası, 30 büyükşehir ve
13 il belediyesinin ruhsat ve zabıta
birimleri, il ve ilçelerin işyeri ruhsatları ile
ilgili yetkilileri, İstanbul’un 39 ilçesinin
ruhsat birimi yetkilileri katıldı.

İTO’nun ruhsat reformu önerileri 

SERMAYE Piyasası Kurulu (SPK) yabancı
yatırımcıların hak sahipliği bilgilerinin
iletilmesine ilişkin düzenlemeye gitti. SPK’nın,
Kaydileştirilen Sermaye Piyasası Araçlarına
İlişkin Kayıtların Tutulmasının Usul ve Esasları
Hakkında Tebliğ’de değişiklik yapılmasına 
dair tebliği, Resmi Gazete’de yayımlanarak

yürürlüğe girdi.
Yeni tebliğ

kapsamında, hak
sahiplerinin
bilgilendirilmesine
yönelik hükümleri
içeren bölümde
yabancı yatırımlara
dair madde eklendi.

İlgili maddede, hak sahibinin yurtdışında
yerleşik kişi olması durumunda, Merkezi Kayıt
Kuruluşu (MKK) tarafından hak sahibinin yanı
sıra bu yatırımcılara yurtdışında saklama hizmeti
sunan kuruluşa hak sahipliği bilgilerinin
iletilmesi mümkün kılındı. 

Yeni tebliğ ile ihraççının bilgilendirilmesine
ilişkin maddede yer alan ‘pay sahipliği’ ifadeleri
de ‘hak sahipliği’ olarak değiştirildi.

Yabancı yatırımcıya
yönelik düzenleme
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İnşaat sektöründe faaliyetler,
mevsimsellik ile azalmaya
başlamış olmakla birlikte yüksek
seviyede devam ediyor. İnşaat
sektöründeki yüksek istihdam
verisi de bunu destekliyor. Bu
çerçevede ekonominin
lokomotiflerinden biri
konumundaki inşaat
sektöründeki gelişmeleri ve
beklentileri değerlendirelim: 
1 - İnşaat sektöründe talep iyi
İnşaat sektöründe faaliyetlere
yönelik talep ve arz yönlerinde
önemli gelişmeler yaşanıyor.
Türkiye İstatistik Kurumu’nun
inşaat sektörü güven endeksi
verileri, bu önemli gelişmeleri
yansıtıyor. Öncelikle inşaat
sektöründe talep tarafında canlılık
devam ediyor. Talep yetersizliği
bu yılın en düşük seviyelerinde
gerçekleşmeye devam ediyor. Bu,
inşaat sektörü ile ilişkili diğer tüm
sektörler için de olumlu bir
gelişme.
2 - Finansman sorunları
faaliyetleri kısıtlamaya başladı
Olumlu talep koşullarına karşın
finansman sorunları, faaliyetleri
kısıtlayan en önemli engel haline
geldi. Finansman sorunları, yılın
başındaki sıkıntılı dönemin
seviyelerine ulaşmış. İnşaat
sektöründe faaliyetleri kısıtlayan
finansman sorunları birkaç
nedenden kaynaklanıyor.
Öncelikle yılın ilk yarısında hızla
genişleyen banka kredisi
olanakları son aylarda önemli
ölçüde sıkılaştı. Bu gelişmeden
inşaat sektörü de olumsuz
etkileniyor. Bir diğer neden, faiz
oranlarında ve döviz kurlarında
görülen artışların meydana
getirdiği maliyet baskısı. Bir

üçüncü neden ise üretici
firmaların uyguladıkları
kampanyaların oluşturduğu nakit
sıkışıklığı. Konut üretimi tarafında
yüzde 5 peşinatlı, peşinatsız ve
hatta 2019’a kadar ötelenen
ödeme kampanyalı satışlar, yoğun
rekabet oluştururken, nakit
akışlarını da bozuyor. İnşaat
sektöründeki finansman sorunları,
iş ortaklarını etkileyebilecek. 
3 - Yeni alınan inşaat işleri
seviyesi durağanlaştı, ancak
halen yüksek seviyede
Türkiye İstatistik Kurumu’nun
İnşaat Sektörü Güven
Endeksi’nde, eylül ayında alınan
yeni iş siparişlerinde endişe veren
hızlı düşüşün ardından ekimde
düşüş durdu ve 0.1 puan ile çok
sınırlı bir artış yaşandı. Kasımda
ise bu kez çok sınırlı ve 0.4 puan
düşüş gerçekleşti. Yeni iş
siparişlerinin mevsimselliğe
rağmen belli bir seviyede kalması
önümüzdeki aylardaki faaliyetler
için moral veriyor. Nitekim yeni iş
siparişleri seviyesi geçen yılın aynı
ayına göre 5.8 puan yukarıda
bulunuyor. 
4 - Alınan konut yapı
ruhsatlarında önemli artış var 
2017’nin ilk çeyreğindeki
gerilemenin ardından ikinci ve
üçüncü çeyrek dönemlerde alınan
konut yapı ruhsatları sayısında
sıçrama yaşandı. İlk dokuz ayda
alınan yapı ruhsatı sayısı 
1.1 milyon daireyi geçti.
Tamamlanarak yapı
izni alınan daire
sayısı bunun
yaklaşık yarısında
kaldı. 1 Ekim’de
değişen imar yasası
nedeniyle önceki

koşulları içeren ruhsatların
alınması için gösterilen talep
sıçramanın ana nedeni oldu. Buna
rağmen alınan yapı ruhsatı ile
yapı izni daire sayısı arasındaki
fark, stokların şişmesi riski taşıyor.
5 - Konut satışları 
Konut satışları, temmuz-eylül
döneminde yüksek bir artış
gösterdi. Ekimde ise konut
satışları yüzde 5.7 gerileyerek 
122 bin 882 adede indi. Ekimdeki
bu gerileme, beklenen ve makul
bir düşüş olarak değerlendiriliyor.
Nitekim biten vergi indirimleri ve
öne çekilen talebin soluklanması
sonucu ekimde yavaşlama olağan
karşılanıyor. Ayrıca ekimdeki
satış miktarı, bu yılın en yüksek
üçüncü aylık satışı olarak
gerçekleşti. Yılın ilk 10 ayında,
konut satışları geçen yıla göre
yüzde 8.2 arttı ve 1 milyon 153 bin
610 adede ulaştı.
6 - Yeni konutlarda senetle
satışların payı gerilemeye 
devam ediyor 
Yeni markalı konutların
satışlarında kullanılan araçların
içinde senetlerin payı mayısta
yüzde 55’e kadar yükseldikten
sonra izleyen aylarda kademeli
olarak geriledi. Banka kredilerinin
son iki ay içinde payında artış
görülüyor. Peşin alım ise 
ekimde yükseldi. Konut 
üreticileri daha güvenli satış
araçlarına yöneliyor.
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Dr. can GürLEsEL

İnşaat sektöründe
son gelişmeler

İnşAAT sEKTörünDE
ürETİM vE İşLEr
TArAFı cAnLı
OLMAsınA KArşın

sATış vE FİnAnsMAn TArAFı
AzAMİ DİKKAT İsTİYOr.

SON
ÖZ

Akdeniz odalarında
İTO’ya yeni görev  
Küresel gelişmeler karşısında

bölgedeki şirketlerin hazırlıklı olması için
çalışan Akdeniz Ticaret ve Sanayi Odaları
Birliği’nde (ASCAME) bayrak değişimi
yaşandı. Birliğin Yönetim Kurulu’nda 
yer alan İTO, ayrıca Konvansiyonel 
Enerji ve Toplantılar Endüstrisi
Komisyon Başkanlıklarını üstlendi.

A
KDENİZ ülkelerinde ticari
ilişkilerin ve özel sektörün
rekabet gücünün
artırılması için çalışan

kuruluşlardan biri olan Akdeniz
Ticaret ve Sanayi Odaları Birliği
(ASCAME), önceki hafta seçimli
genel kurulunu yaptı. AB ve
uluslararası kuruluşların akredite
ortağı olan Birlik, ekonomik
tecrübeleri
paylaşmaya yönelik
stratejik adımlar
kapsamında bir
dizi etkinlik
düzenledi. 

İspanya’nın
Barselona şehrinde
22 Kasım’da
gerçekleştirilen
ASCAME Genel
Kurulu’nda
yapılan seçimin
ardından bayrak devri yaşandı.
Birliğin 2012-2017 yılları arasında
başkanlığını yürüten Mohammed
Choucair (Lübnan) yerine Ahmet 
M. El Wakil (Mısır) Başkan seçildi.

Başkan değişikliği ile birlikte
ASCAME’nin yeni yönetim kurulu
da belirlenmiş oldu. Mısır, Lübnan,
Cezayir ve Fas ile birlikte İspanya,
İtalya, Fransa ve Türkiye de Birliğin
yönetim kurulunda yer alıyor. 

İstanbul Ticaret Odası (İTO),
ASCAME Yönetim Kurulu ve
ASCAME İcra Kurulu’na da
oybirliğiyle seçildi. İTO Başkan
Yardımcısı Dursun Topçu,
ASCAME Yönetim Kurulu’ndaki
görevine önceki
dönemde olduğu
gibi devam edecek. 

KOMİSYON
BAŞKANLIĞI
Öte yandan İTO, ASCAME’nin

temelini oluşturan çalışma
komisyonlarında da 
Konvansiyonel Enerji ve 
Toplantılar Endüstrisi Komisyon
Başkanlıklarını üstlendi. İTO
böylece, önümüzdeki dönemde
Birliğe önemli derecede katkı
sağlayacağı mesajını verdi.

Ekonomi
için özel
hafta

Barselona’da,

22-24 Kasım’da 
11. Akdeniz
Ekonomi Liderleri
Haftası (Medaweek
2017) da
gerçekleştirildi.
Medaweek’e İTO
Başkan Yardımcısı
Dursun Topçu da
katıldı. Etkinlikte
Kuzey Afrika İş
Geliştirme Forumu,
Akdeniz Tekstil
Forumu, Akdeniz
İslami Finans
Forumu, Akdeniz
Kadın Girişimciler
Forumu gibi 
pek çok forum
gerçekleştirildi.
Etkinliklere birçok
ülkeden bin 500’ün
üzerinde katılımcı
iştirak etti.
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Son zamanlarda
piyasalar Zarrab davasına
iyice odaklanmış
durumda. Söz konusu
davadan Türkiye’ye ne
gibi bir fatura çıkacağı ana
gündem haline gelmiş
durumda. Konuyla ilgili
açıklamalar geldikçe
piyasalarda buna bağlı
oynaklıkların yaşanma
riski de fazla. 

ABD dönem dönem farklı
ülkelere ait bankalara da çeşitli
bahanelerle cezalar kesmiştir. Bu
durumda Türk bankaları konudan
ne kadar etkilenir zaman
içerisinde göreceğiz. Konu hassas
ve güvene dayalı iş yapan
bankacılık sektörünü ilgilendirdiği
için de spekülasyon yapmamaya
özen göstermek gerekiyor. Burada
bilmemiz gereken ABD’nin ceza
kesmeyi sevdiği ve bunu her
fırsatta herkese yaptığıdır.
Mortgage krizinde de denetiminde
aciz kaldığı sistemin cezasını
kurumlara ağır şekilde fatura
etmişti. 

Konuştuğumuz ABD’de, ABD
devletine göre suç sayılan bir
olayın davası ve yaptırım
ihtimalidir. Türkiye bundan ne
kadar etkilenir ona iyi bakmak
lazım.

Toplam ticaret hacmimizde
ABD’nin ne kadar payı var?
Bildiğim kadarıyla en fazla ticaret
yaptığımız ülkeler arasında adı
geçmiyor. Bir silah satışı yaparsa
ancak o zaman adı geçen bir ülke
konumunda. O yüzden ticaret
hacmimizde ciddi bir sorun
yaratabilecek yapı yok diyebiliriz.

Burada önemli olan
uluslararası kurumları
kendi yaptırımlarına
ortak ederek alanı
genişletmesi
potansiyelidir. Ambargo
buna en açık örnek. 

Dolar konusunda

tedirgin olan bankaların dolar
yerine Euro mevduata yönelmeleri
ve dolar mevduat tutmamaları
ABD riskini tamamen kaldırır.
Konu sadece parite hareketi olup
müşterileri yönlendirmeye bakar.
FED yerine ECB’ye geçilmiş olur. 

Burada üzerinde durmamız
gereken asıl konu döviz sepetine
karşı TL hareketinin uzun
zamandır benzer hareketler
yapması ve basamak basamak
yükselmesidir.

Şubat 2012-Mayıs 2013 tarihleri
arasında 2.05 civarında adeta çakılı
kalan döviz sepeti birden gelen
alımla 2.76’lara kadar yükseldi.
Mayıs 2014-Şubat 2015 tarihleri
arasında 2.55 seviyesinde
kıpırdamadan duran sepet birden
3.26’lara fırladı. 2016 yılı Ekim
ayına kadar da 3.20’lerde

oyalandıktan sonra da 3.92’lere
fırladı. En son Şubat-Ekim 2017
tarihleri arasında 3.80
seviyelerinde duran döviz sepeti
birden 4.34’lere kadar yükseldi. 

Görüleceği üzere bu hareket
tarzı uzun zamandır var ve yeni
bir konu değil. Burada önemli olan

sağlıklı olmadığı
bariz bir şekilde belli
olan piyasanın
sağlıklı hale gelmesi
için alınması gereken
tedbirlerdir. Şimdilik
izlemede ve de
sözüm ona sıkı para
politikası
uygulanıyor. Sıkı
para politikası
uygulanan ülkelerde
o paraya ulaşmak
zordur. Oysa döviz

almak için TL bulmak son derece
kolay ve ucuz. 

Türk Lirası’na karşı işlem gören
döviz piyasalarının ekonomik
gerekçelerle hareket edebilecek,
kısa vade arz ve talebin piyasa
derinliğiyle daha sağlıklı ve
mantıklı seviyelere gelmesi şart.
Bunun için de denk ve fazla piyasa
oyuncuları lazım. Sığ bir piyasaya
bakarak seviye yorumu yapmak
gözü kapalı atış yapmaktan
farksızdır. 

Önce bu sarmal
durdurulmalıdır. Yükselişin sonu
yok ancak her yükseliş daha fazla
maliyet ve enflasyon demektir.

Son sözümüz: Yangın
tatbikatınızı iyi yapın. Yangın
gerçekten olduğunda tatbikat
yapamazsınız. Tedbirli olmaktan
kimseye zarar gelmez.

Küreselleşmenin
yeni sınavı:

Geleceğin dizaynı ke
re
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Prof. Dr. Kerem ALKİN

Mega projelere uzanan etkili bir zirveydi
8. Boğaziçi Zirvesi’nde, küresel

enerji dünyasından, uluslararası spor
ve sanat alanının ekonomik boyutları,
bölgesel güvenlik ve savunma
endüstrisinden, yeni küresel ekonomi-
politiğin oyuncularını temsil eden 
Z Kuşağı’nın beklentileri detaylı olarak
masaya yatırıldı. Çin’in ‘kuşak-yol’
projesinden, Endüstri 4.0’a, 

21. yüzyılda mülteci olmaktan,
teknoloji merkezli beceri geliştirmeye,
Avrupa’nın ortak geleceği ve Türkiye
vizyonundan, Türkiye’nin mega
projelerine uzanan etkili bir zirve
başarıyla tamamlandı. Türkiye’nin ve
İstanbul’un bu ölçüde küresel ve
bölgesel toplantılara ev sahipliği aynı
tempoyla sürecek.

Dolar demek döviz demek mi?

Türkiye, 10 yıldır artan
bir tempoyla, birbirinden
önemli küresel zirvelere
imza atıyor. Bunlardan
biri olan 8. Boğaziçi
Zirvesi, zamanın ruhuna
uygun bir başlıkla,
‘Geleceğin Tasarımı:
İstediğimiz Dünya’
başlığında,
küreselleşmenin
savunucusu
konumundaki
uluslararası kurumların
esasen sınıfta kaldığı ve
insanlığa karşı yeni bir
sınavla karşı karşıya
oldukları bir küresel
ortamı detayları ile ele
almak üzere, 27-30 Kasım
tarihlerinde İstanbul’da
gerçekleştirildi. Son 100
yılda, insanoğlu savaşlar
başta olmak üzere,
bugüne kadarki
hatalardan gereken
dersleri çıkarıp, geleceğe
yeni bir dünya
şekillendirmek adına
kollarını sıyırmak
durumunda. Bu amaçla
gıda, enerji ve istihdam
olanakları adına,
girişimciliği başarılı
kılacak yatırım ve
finansman imkanları
boyutunda,
ülkelerarasında
güçlendirilmiş bir
işbirliği yapısına ihtiyaç
var.

Genç nüfusu olmayan
ülkelerin geleceğe dönük
endişeleri ile yoğun genç
nüfusa istihdam
imkanları oluşturmak
zorunda olan ülkelerin
sorunlarını
uyumlaştıracak,
ülkelerarasında teknoloji
uçurumunu engelleyecek
bir kucaklayıcı yaklaşıma
ihtiyaç duymaktayız.
Üç gün boyunca, 179
konuşmacı, ‘evrensel

temel gelir’ kavramından
enerjinin geleceğine,
kapsayıcı büyüme ve
sürdürülebilir kalkınma
için mesleki becerilerden
mülteciler için insani
zorlukları aşmaya ve
sürdürülebilir kentler ve
toplumlar için kentsel
dönüşümün gelişimine,
23 küresel ve bölgesel
konu masaya yatırıldı.
Küreselleşmenin pek çok
ülkede temel meslekleri
tehdit ettiği bir dünyada,
işsizlik demokrasinin
gelişimini dahi tehdit
edebilir. Küresel ve
bölgesel meselelerinin
çözümünde ‘uluslararası
işbirliğine’ her
zamankinden daha fazla
ihtiyaç var.

Küresel çağrı

Boğaziçi Zirvesi,
Uluslararası İşbirliği
Platformu (ICP) sekiz
yıldır, Cumhurbaşkanlığı
himayesinde
gerçekleştirmekte. ICP
her yıl yerli ve
uluslararası düzeydeki
stratejik ortakları ile
küresel ekonomi-politik
alanda öncelikli gündem
maddesi olarak
konuşulan bir konu veya
alanı ‘ana tema’ olarak
seçip, neredeyse 30’a
yakın ana oturum,
yuvarlak masa oturumu
ve paneli üç güne
sığdırmayı başarıyor.
Sekiz yıl önceki ilk
Boğaziçi Zirvesi’nde
katılımcı ülke sayısı 20
civarındayken, bu
zirvede, 72 ülkeden,
123’ü yabancı olmak
üzere, başbakan,
başbakan yardımcısı,
bakan yardımcısı,
müsteşar, iş insanı,

akademisyen ve medya
temsilcisi 179 konuşmacı,
küresel ve bölgesel
meselelere yönelik görüş,
tespit ve çözüm
önerilerini ortaya koydu.

8. Boğaziçi Zirvesi,
bakanlarımız, 72 ülkeden
binin üzerinde seçkin
katılımcıya hem Türkiye
ekonomisinin gücünü,
taşıdığı fırsatları,
hedeflerini ve işbirliği
imkanlarını aktardılar
hem de konuk ülkelerin
bakan, bakan
yardımcıları ile aynı
zamanda ikili 
görüşmeler
gerçekleştirdiler. Pek çok
ülkeden gelen iş heyetleri
ile TİM ve DEİK çatısı
altındaki ihracatçı
birliklerini ve iş
konseylerinin üye Türk iş
insanları önemli temaslar
gerçekleştirdiler. Bu yıl,
zirvenin ana teması olan
‘Geleceğin Tasarımı:
Küreselleşmenin Yeni
Sınavı’ başlığı,
Türkiye’nin son 10 yıldır
artan bir tempoyla,
coğrafyasında üstlendiği
sorumluluklardan da
şekillendi. İki yıldır,
Dünya İnsani Zirvesi ve
İnsani Finans Zirvesi’ne
ev sahipliği yapan
Türkiye, dünyanın her
yerindeki mazlumların
sesi ve yüreği olarak,
daha demokrat, daha
paylaşımcı, daha adil,
daha kapsayıcı ve
sürdürülebilir kalkınma
adına önemli bir çağrıda
bulunuyor. Zirvede,
dünyanın tanınmış
siyasetçileri, düşünür ve
akademisyenleri,
‘hepimizin istediği bir
dünyayı tasarlamak’ için
atılması gereken adımları
da tartıştılar.

Kira bedelini devlet ödeyecek
Bakan TüfenkCi’den LiSanSLI dePOCULUkTa ÇifTÇiYe MüJde

L
İSANSLI depoculuğa
ilişkin yeni düzenlemeler
geliyor. Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı’nın

yürüttüğü çalışmada, lisanslı
depoculuk alanında birçok destek
yer alıyor. Edirne’deki programı
kapsamında Edirne Ticaret
Borsası tesislerini ziyaret eden
Gümrük ve Ticaret Bakanı Bülent
Tüfenkci, bu çalışmalar
çerçevesinde çiftçilere birliklerin
getirmiş olduğu kira parasını
devletin ödeyeceğinden bahsetti. 

FAİZSİZ KREDİ
Bakan Tüfenkci, “Çiftçiden 

hiçbir şey çıkmayacak.
Laboratuvarlarda sınıflandırırken
bir ücret alınıyor. Onu da
hükümet olarak biz ödeyeceğiz.
Birlikler yine bu depolardan 
gelip ürün aldıklarında veya
ürünlerini bu depolarda
sakladıklarında da bunlara 
yüzde 100 faizsiz kredi
kullandıracağız. Müstahsilden hiç
para almayacağız” diye konuştu.

LİSANSLI ÜZÜM 
Lisanslı depoculuk

çalışmalarının sadece hububatı
kapsamayacağını söyleyen Bakan
Tüfenkci, diğer emtialarla ilgili
çalışmaların da olduğu müjdesini

verdi. Bakan Tüfenkci, “Ürün
çeşitlendirmesine de gideceğiz.
Üzüm ve çeltik başladı, lisans
aldı. Ayçiçeği de lisanslı
depoculuğa çevrilebilir. Bursa’da
zeytin, Malatya’da kayısıyla ilgili
bunu yapacağız” dedi.

ÇOK İHTİYAÇ VAR
Bakan Bülent Tüfenkci, 

şunları söyledi: “Üretimin 
olduğu ilk zamanlar fiyatların
düşük olması doğal. Bunu
önlemek için talep 
12 aya yayılıyor.  Bu talebi idare

etmek için böyle depolara çok
ihtiyaç var. Biz de hükümet
olarak destek veriyoruz. 
Neticede Türkiye’nin 
neresinde yapıyorsanız yapın, 
5. Bölge teşviklerinde de
yararlanıyorsunuz. Örneğin
Edirne 2. Bölge ama lisanslı yapı
yaptığında 5. Bölge’nin
teşviklerinden yararlanacak.”

Bakan Tüfenkci, daha 
sonra canlı hayvan satış ve
hububat borsa seanslarına ve
sanal işlemlerde alım 
işlemine katıldı. 

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın yürüttüğü çalışmada, lisanslı depoculuk alanında birçok
destek yer alıyor. Lisanslı depoculukta yapılacak yeni düzenlemelerle birlikte çiftçilerden
alınan kira bedeli ile laboratuvarlardaki sınıflandırma ücretini artık devlet ödeyecek.

2023 hedefine uygun sınır kapısı
Yılda yaklaşık 1 milyon yolcu ve
500 bin aracın giriş-çıkış yaptığı
Bulgaristan’a açılan Hamzabeyli
Gümrük Tesisleri’nin temel atma
törenine katılan Gümrük ve Ticaret
Bakanı Bülent Tüfenkci, 2023
hedeflerine uygun olarak tüm 
sınır kapılarının büyütülüp
yenilendiğini, teknik donanım
bakımından güçlendirildiğini
belirtti. Avrupa ile olan ticaret
açısından kilit rol oynayan
Hamzabeyli Gümrük Kapısı’nda
yapılacak yeniden inşa çalışmaları

ile ‘Tek Durak’ sisteminin hayata
geçirileceğini söyleyen Tüfenkci,
“Bu sistem ile iş akış süreçlerinin

uzun ve fazla olmasından
kaynaklanan beklemelerin önüne
geçilecek. Gümrük işlem
süreçlerinin sadeleşmesi ile
zaman ve maliyetten tasarruf
sağlanacak. Kapımızın ‘Tek
Durak’ sistemine uygun olarak
yeniden yapılandırılması ile tır,
tanker ve küçük araç geçişleri
birbirinden ayrılacak. Böylece
gümrük işlemleri hızlandığı gibi
kaçakçılıkla daha etkin mücadele
edilmesi mümkün olacak” 
diye konuştu.

Canlı mezat sistemi bir ilk
Gümrük ve Ticaret Bakanı
Bülent Tüfenkci’nin Edirne
programında yer alan
Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği (TOBB) yönetimi,

yönetim kurulu
toplantısını, Edirne Ticaret
ve Sanayi Odası ev
sahipliğinde gerçekleştirdi.
İstanbul Ticaret Odası

Başkanı ve TOBB Başkan
Yardımcısı İbrahim Çağlar,
Edirne’deki temaslar
hakkında görüşlerini
twitter hesabında
(@ibrahimcaglar1),
“Gümrük ve Ticaret
Bakanımız Bülent Tüfenkci
ve TOBB Başkanı Rifat
Hisarcıklıoğlu ile birlikte
Edirne Ticaret Borsası’nın
üyelerine sunduğu
hizmetleri yerinde
incelemek için bir
aradayız. Özellikle canlı
mezat sistemi, bu alanda
ilk olması ile dikkat
çekiyor” şeklinde 
dile getirdi.  

Hikmet

baydar
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İstanbul Park’ta marka ve model
bazlı yarış organizasyonları yaptıklarını
belirten Vural Ak, şunları söyledi: “Burada
yılın 300 günü aktivite var. Clio, Megane ve
Caterham kupalarını düzenliyoruz. Her kupada
25 araç yarışıyor. Toplam 75 araç ve 150 yarışçı
piste çıkıyor. 7 hafta sonu gerçekleştirilen etkinlikte
14 yarış oluyor. Yarışçıların tamamı Türk. Her yıl
içlerinden çok yetenekli arkadaşlar çıkıyor. İşte
yeteneklilere destek konusunda farkımızı somut olarak
burada gösteriyoruz. Bu yetenekli yarışçıların sezonluk
masraflarının üçte ikisini biz karşılıyoruz. Yarışçılar bir
sezon için sadece 10 bin lira ödüyorl   ar.”

Önce festival 
Yüzlerce süper
otomobil,
motosiklet ve ismini
tarihe yazdırmış
pilotlar İstanbul’da

10 gün sürecek etkinlikte
bir milyonu aşkın 
otomobil meraklısıyla
buluşacak.

Dünyada benzeri
olmayan bir
formatta hazırlanan
Festival of Motoring
İstanbul adlı dev

organizasyon 2019’da 
F1 yarış takvimine girmeyi
hedefleyen İstanbul’un
gücünü de gösterecek.

Intercity İstanbul
Park’ı işleten Vural
Ak, fikir babası
olduğu Eylül
2018’de

gerçekleştirilecek otomobil
festivalini ve geleceğe
ilişkin projelerini İstanbul
Ticaret’e anlattı.

ADEM ORHUN-DOĞAN ERDOĞAN 

M
OTOR sporlarında yepyeni bir festival
formatı, gelecek yıl eylül ayında
dünyada ilk kez İstanbul’da hayata
geçirilecek. İş adamı Vural Ak’ın fikir

babası olduğu organizasyon için Türk, Alman ve
İngiliz şirketleri ortaklık yapacak. Frankfurt Motor
Show’u da düzenleyen Alman fuarcılık şirketi Messe
Frankfurt ve Vural Ak’ın sahibi olduğu Intercity
şirketi ile Festival of Speed’i düzenleyen İngiliz
Goodwood bir araya geldi. İstanbul’dan sonra hedef
Rusya ve İtalya’da da aynı organizasyonu yapmak.

Festival of Motoring ya da Türkçe ifadesiyle
Motor (otomobil ve motosiklet) Sporları Festivali,
yarışan araçları ve seyirci etkileşimiyle benzersiz bir
deneyim sunacak. Organizasyon hakkında bilgi
almak için İntercity İstanbul Park Yönetim Kurulu
Başkanı Vural Ak ile görüştük. Vural Ak, “Festival of
Motoring dünyada ilk kez gerçekleştirilecek bir
konsept. Zira ‘motoring’ çok geniş anlamlı bir
kelime. Yani bu festivalin içinde her şey olacak.
Dolayısıyla İstanbul’un çok büyük bir bayramı daha
olacak” dedi. Vural Ak, sorularımızı şu şekilde
cevapladı:

KLASİK OTOMOBİL FUARLARI
DÜNYADA KAN KAYBEDİYOR
Otomobil festivali fikri nasıl doğdu?
Yıllardır gönlümüzde olan bir isteği, fikir ve proje

haline getirdik. Geçen yıldan bu yana projenin
üzerinde çalışıyorduk. Bu tür fuar ve gösteriler
konusunda yüzlerce yıllık tecrübesi olan Messe
Frankurt ile ortak proje geliştirdik. İngiltere’nin
otomobil kültürünün önde gelen oyuncusu
Goodwood’u da yanımıza aldık. Biz de Türkiye’nin
en büyük bağımsız otomobil firmasıyız. Böylece dev

bir organizasyon yapacağız. Bir milyon kişinin
katılacağı çok geniş kapsamlı bir festival olacak bu.

İnternet ve sosyal medya her şeyi değiştirdi.
İnsanlar interaktif olmak istiyor. Dünyada klasik
otomobil fuarları kan kaybediyor. Otomobil
markaları, hem klasik araçlar hem yeni teknolojiler,
pilotlar, yarış meraklıları, profesyoneller ve
amatörlerin her aradığını bulacağı, geniş zamana ve
sahaya yayılmış bir organizasyon olacak. Hem
markalar yeniden piste çıkacak hem Türkiye güzel
bir çalışmayla tekrar ekranlara. Bunun için gerekli
fiziki imkanlara da sahibiz. Intercity İstanbul Park
2.2 milyon metrekarelik alanıyla, çok sayıda piste,
sergi ve seyir alanına sahip. Hemen yakınımızda da
Sabiha Gökçen Havalimanı bulunuyor.

FOTOĞRAFLARINI DAHİ ZOR
BULACAĞINIZ ARAÇLAR GELECEK
Festivalde neler var, farkı ne olacak?
Festival of Motoring’de otomobil ve motosiklet

birlikte olacak. Diğer ülkelerde bu fuarlar ayrıydı,
biz çok geniş bir alanda bunu birleştiriyoruz. Fuarın
yanı sıra yarışlar da olacak. Pist boş kalmayacak.
Ferrari, Porsche, Lamborghini markalarının üst
modellerini 10 gün boyunca pistlerimizde
göreceksiniz. Ayrıca drag araçları da olacak.
Bunların yanı sıra test parkuru da sunacağız. 
Klasik, antika, eski kıymetli yarış araçlarının yanı
sıra eski kahraman pilotları da getirmeyi
planlıyoruz. İngiliz Goodwood burada çok yardımcı
olacak. Fotoğraflarını dahi zor bulacağınız araçları
burada görebileceksiniz. 30-40 milyon dolarlık
araçlar bizim pistimizde gazlayacak. Katılanların
faydalanamadığı, boşuna masraf yaptığı bir
organizasyon olmayacak bu. 

Festivale gelenlere birçok aracı pistte deneme,
bazı çok özel araçlarda da yan koltukta test sürüşü

tecrübesi yaşama imkanı sunacağız. Bunun
motosiklet versiyonu da olacak. Ayrıca festivalde yer
alan araçların birçoğunu yeni veya ikinci el olarak
satın alma imkanı da olacak. Bu şekilde festival
gerçek ticarete de dönüşecek.

DÜNYADA TANITIMINI
YAPACAĞIZ
Bu kadar büyük bir etkinliği nasıl

duyuracaksınız?
Sadece festival için çalışmıyoruz tabi. Fuar ve

yarışların yanı sıra konserler, gösteriler ve
konferanslar da olacak. Yurtdışında da pazarlama
ve tanıtım çalışmaları yapacağız. Bunun için
turizm şirketleriyle de çalışıyoruz. Burada çok
büyük bir avantajımız da var, Sabiha Gökçen
Havalimanı buraya birkaç dakika mesafede.

SERGİLENECEK ARAÇ 
20 MİLYAR DOLARI GEÇER
Bu festivali dünyadaki benzerleriyle

kıyaslayabilir misiniz?
Goodwood Festival of Speed’de çok

dar bir alanda 11 milyar dolarlık araç
vardı. İstanbul’da ise kat kat geniş bir
sahada çok daha fazla sosyal imkan ve
20 milyar doların üzerinde araç olacak.
Ayrıca en az bir milyon ziyaretçi ile
meraklıları ve hedef kitleyi
markalarla, araçlarla, pistle
buluşturacağız. 10 gün içine denk
gelen iki hafta sonunda iki ayrı
büyük yarış olacak. Festivali
burada başarıyla tamamladıktan
sonra bunu 2019’da Rusya ve
İtalya’da da gerçekleştirmek
istiyoruz.

F1 yarışları İstanbul’a yeniden
gelecek mi, gelişmeler neler?

Formula 1 İstanbul’a dönecek. Formula
1’in yeni patronu ile görüştük. Sayın

Cumhurbaşkanımız nisan ayında Formula 1
CEO’su Chase Carey’i kabul etti. O

görüşmede Formula 1’in Türkiye’ye dönmesi
konusunda anlaştık. Bu görüşmeden kendisi

de çok memnun kaldı. Bununla birlikte, şirketi
ve organizasyonu yeni üstlendiği için biraz süre

istedi. Şu sıra yarış yapılan 20 ülkedeki kontratları
yenileniyor. Bunun için görüşmeleri tamamlamaya

çalıştığını belirtti.
Yarış takvimi nasıl ayarlanıyor?

Formula 1’de senede 20 yarış yapılıyor. Her bir
yarış süreci iki hafta sürüyor. Pilotların yılda 40 haftası

yarışlarda geçiyor. Daha önce bunu 24 yarışa çıkarmak
istediklerinde pilotlar, ailelerine bile vakit ayıramadıkları
gerekçesiyle itiraz etmişti. Formula 1’in yeni patronu bu

yıl 21 yarışı zorluyor. Sonraki yıl 24 yarış planlıyor. 
Biz yarış sayısının artırılmasını ve İstanbul’un takvime

girmesini istiyoruz. Ancak bunun için ‘slot’ olması lazım.
Belki 2019’da girebiliriz. Formula 1’i Türkiye’ye getirmek

için yurt dışındaki görüşmelerimize devam ediyoruz.
Devletimizin desteğiyle birlikte bu işin arkasındayız. 

F1 yarışları
İstanbul’a 

2019’da geri
dönebilir

Boğaziçi Üniversitesi’nde okurken araç kiralama
firmalarında çalışmaya başlayan Vural Ak, süper

otomobillere ilgisiyle de tanınıyor. Ak’ın garajına yakında çok
özel bir araç eklenecek. Eylül ayında Frankfurt’ta tanıtılan

Mercedes-AMG Project One Türkiye’ye gelecek.
Mercedes’in F1’de kullandığı motora sahip dünyadaki ilk
otomobilin ilk müşterilerinden biri Ak olacak. Ak, “Project

One siparişimizin festivale yetişmesi için çalışıyoruz.
Segmentler üstü çok özel ve çok güçlü bir otomobil.

İnşallah dünyada ilk gazladığı yer de burası olacak” dedi.

Project One’ı festivale 
yetiştirmek istiyoruz

Otomobil Müzesi 
herkese açık

İstanbul Park’ta yarış alanlarının yanı sıra çok özel bir
müze de bulunuyor. İntercity Otomobil Müzesi’nde milyon
dolarlık spor otomobillerin yanı sıra, klasikler ve antika
traktörler de yer alıyor. Traktörlerin hepsi Anadolu’da gözden
çıkarılmış ve çürümeye terk edilmiş vaziyetteyken alınmış ve
tamir edilerek yürür halde müzeye konulmuş. Antika
denilebilecek yaştaki araçlar da aynı şekilde yürür vaziyette.
Zaman zaman bu otomobillerle yola çıktığını belirten Vural
Ak, “Vatandaşların ilgisi sebebiyle trafik tıkanıyor” dedi.

Yerli otomobilden binlerce alırız
Türkiye çapında araç kiralama

hizmeti veren ve filosunda 50 bin
araç bulunan İntercity İstanbul
Park Yönetim Kurulu Başkanı
Vural Ak, yerli otomobil sorumuzu
şöyle cevapladı: “Çok gecikmiş bir
proje. Yakından ilgileniyoruz. En
büyük alıcısı da biz oluruz.
Filomuzda 50 bin araç var. Zaten
her yıl 15-20 bin araç alıyoruz.
Yakın gelecekte filodaki araç
sayımız 100 bin araca çıkacaktır.

O zaman yılda 40 bin aracı
değiştirmemiz gerekecek. Bu zor
bir hedef değil. Türkiye’nin
ekonomisi buna müsait. İnsanlar
araç kiralamak istiyor. Türkiye’nin
yerli otomobilinde de tercih
elektrikli araç olur. Bunun için
açıklanan konsorsiyum üyeleri de
gerekli tecrübeye sahip, bunu
başaracaklarına inanıyorum.
Onların yapacağı ilk araçlardan
binlercesini almayı düşünüyorum.”

İstanbul Park’taki pistler, resmi bir takvim dahilinde
organize edilen yarışların yanı sıra, hız tutkunları için de

açık. Vural Ak, “Gençleri sokakta araç gazlamaktan
kurtarmalıyız. Resmi rakamlara göre her yıl 15 bin

insanımız trafik kazalarında hayatını kaybediyor.
Yarışmak isteyenler bu arzularını trafiğe kapalı

alanlarda gerçekleştirmeli. İstanbul Park’ta bu imkan
da var” dedi. Gençlere güzel bir motor sporları
deneyimi yaşatmak ve içlerindeki yeteneklileri
keşfetmek için çalıştıklarını belirten Ak, “Motor
sporları pahalı bir etkinlik. Türkiye’de motorlu

araç satışları artarken motor sporlarına destek o
oranda artmıyor. Yetenekli gençler de gerekli

desteği bulamıyor. Bakın, hâlâ tarihe mal
olmuş isimleri hatırlıyoruz. Para olmayınca
yetenekler ortaya çıkmıyor. Diğer yandan

buradaki eğitimler ve pistte yarış imkanı
sayesinde gençler otomotiv sporlarına

disiplinli bir spor olarak bakar hale
geliyor. Dünyanın her yerinde

yarışabilme disiplinine sahipler
artık. Bu şekilde ahlaklı ve

disiplinli gençler
yetişmesine de

katkımız oluyor”
diye konuştu. 

Gençleri sokakta araç 
gazlamaktan kurtarmalıyız

En büyük oto pazarı
Intercity İstanbul Park’taki otopark alanlarının bir bölümü
Türkiye’nin en büyük oto pazarına dönüştürüldü. İstanbul
Park Oto Pazarı (İPOP), şehrin içinde, Türkiye’nin dört bir
yanına hizmet veren kayıtlı merkez haline geldi.
Türkiye’de yılda 5 milyon ikinci el araç satıldığını belirten
Ak, çoğu zaman kurallarda mağduriyet yaşandığını
hatırlatarak, “İPOP’ta hem temiz araç satışı yapılıyor hem
de kayıtlı piyasa oluşturuluyor. Müşteriler hazırda yaklaşık
6 bin araç alternatifi bulabiliyor” diye konuştu.

İstanbul Park’ta, hem
vatandaşlar hem şirketler için
sürüş eğitimi veriliyor. Vural Ak,
bu konuda şu bilgileri verdi:
“Trafik kazalarını önlemenin
birinci yolu eğitimden geçiyor. 
1-2 ton ağırlığında hareketli bir
araç doğru kullanılmadığında çok
tehlikeli bir şeye dönüşebiliyor.
İşte bu konudaki ihtiyaca yönelik
olarak sürüş akademisi açtık.
Dört yılda 50 binden fazla kişiye

sürüş eğitimi verdik. Daha
önemlisi her geçen yıl eğitimin
içeriği gelişiyor.” Ak, trafik
kazalarını önlemede devlete de
büyük görev düştüğünü 
belirterek, “Trafik kurallarını ihlal
edenlerin çok ağır cezalara maruz
kalması lazım. Trafik kuralları
evrenseldir. Avrupa’da,
Japonya’da devlet denetimi ve
müeyyideler nasılsa biz de
aynısını yapmalıyız” dedi. 

50 bin kişiye ileri sürüş eğitimi Türk pilot yetişiyor

Vural Ak

ardından F1
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İ
STANBUL Ticaret Odası Yönetim
Kurulu Başkanı İbrahim Çağlar,
2018’de Oda olarak 4. Sanayi
Devrimi’ne yoğunlaşacaklarını

açıkladı. Oda’nın Müşterek
Toplantısı’nda konuşan Çağlar, “Bu
değişimin farkında olmak ve şimdiden
gerekli yatırımları yapmak önemli. Biz
de yakın takipteyiz. 2018 İş
Programı’mızda da ağırlıklı olarak 
4. Sanayi Devrimi’ne yer veriyoruz.
Mottomuz Dönüşüm 4 Tech. Sizlerden

de komite bütçelerinizle sektörlerinizi
özellikle 4. Sanayi Devrimi’ne
hazırlayacak projeler bekliyoruz” 
diye konuştu.

Konuşmasında meslek
komitelerinden sektörleri hakkında
gelen taleplere de değinen Çağlar, 
yeni yılda komitelerin proje 
üretmesi için bütçe imkanlarını da
artıracaklarını belirtti. 

DEV PROJELER
Meslek komitelerinin, ihtiyaç

duyulan her noktada 413 bin 392
üyenin sesi olduğunu vurgulayan
Çağlar, şöyle konuştu: “Göreve
geldiğimiz 2013 Haziran ayından bu
yana gerek sizler, gerek Meclis
Üyelerimiz, gerekse de Yönetim Kurulu
olarak dört koldan sektörlerimizi ileriye
taşıyacak çalışmalar yaptık. Küresel
pazarlarımızı büyütecek adımlar attık,
geleceğe miras bırakacağımız dev
projeler başlattık.”

Konuşmasına, bütün sektörleri
ilgilendiren ortak sorunlar için Oda’nın
çalışmalarını anlatarak devam eden
Çağlar, sözlerini şöyle sürdürdü: 

TAŞIMACILIK: Son dönemlerde
görüyoruz ki, bazı taşıyıcı firmaların
şubeleri gümrüklerde malların alıcıya
teslimi aşamasında taşıma ücreti
dışında ordino, parsiyel servis, yük
teslim bildirimi gibi çeşitli adlarda
ücretler talep ediyor. Bu ücretlerin
herhangi bir yasal dayanağı yok.
Çünkü alıcı zaten en başta bu taşıma
ücretini eve teslim şeklinde firma
merkezine ödüyor. Biz bu durumla
ilgili, üyelerimize bir bilgilendirme
mektubu gönderdik. Bu mektupta
dedik ki, bu ödemeleri alıcı adına
yapan gümrük müşavirleri, 
ödemeleri yaparken ihtirazi kayıt 
şerhi ile yapsın. Çünkü aldığınız
faturaya sekiz gün içinde itiraz
etmezseniz kabul etmiş sayılıyorsunuz.
Biz üyelerimize ödemeleri yapmayın
demiyoruz. Sadece itiraz yolunu 
nasıl açık tutabilecekleri 

noktasında bilgilendiriyoruz.

SÖZLEŞMELİ AVUKAT
ZORUNLULUĞU:
Tüm sektörlerimizi ilgilendiren bir

diğer mesele de 250 bin liradan fazla
sermayeli anonim şirketlerde
sözleşmeli avukat bulundurma
zorunluluğu. Bu şartı yerine
getirmezseniz aylık 3 bin 550 lira ceza
ödüyorsunuz. Biz hukuki desteğe
ihtiyacı olmayan bir firmaya böylesi
ciddi bir maliyet yüklemek yersiz diye
düşünüyoruz. Diyoruz ki, borsaya kote
olmayan anonim şirketlerde bu
zorunluluk kaldırılsın.

PROTESTOLU SENET:
Oda’mızın da büyük uğraşlarıyla
Ağustos 2016’da karşılıksız çeke hapis
cezası yeniden geldi. Bugün karşılıksız
çek oranı 2008’den bu yana gördüğü en
düşük seviyelerde. Aynı düzenlemeyi
sayısı artan protestolu senetler için de
bekliyoruz.  Bunu, Ankara’daki Ticaret
Şurası’nda da gündeme getireceğiz. 

HALKBANK KREDİLERİ:
Finansman konusunda farklı
taleplerimiz de var. Ticari kredi
faizlerinin yüksekliği iş dünyasının
belini büküyor. Bu noktada Halkbank
üzerinden esnafa sağlanan yüzde 50
faiz indirimli kredi imkanının
ülkemizdeki şahıs firmalarına
sağlanması noktasında Hazine
nezdindeki girişimlerimizi
sürdürüyoruz. 

İŞYERİ RUHSATLARI:
İşyeri açma ve çalışma ruhsatları
konusunda hem maddi hem de zaman
noktasında ciddi bir maliyet, gereksiz
bir bürokrasi söz konusu. Öncelikle
sizlerden bu konudaki tüm sorunları
topladık. Sonrasında da Türkiye
Belediyeler Birliği ve İstanbul
Büyükşehir Belediyesi ile birlikte
geçtiğimiz iki gün boyunca tüm ülke
sathından belediye temsilcilerini
Oda’mızda ağırladık. Burada, nokta

atışı tespitler ortaya çıktı. Artık işimizin
daha kolay olduğunu düşünüyorum.

GELEN TALEPLER
Son 4 yılda, komitelerden bin 

695 talep geldiğini ve bunların 
bin 591’inin olumlu bulunarak
değerlendirildiğini söyleyen Çağlar,
yeni yılda meslek komiteleri ile ilgili
sağlayacakları imkanları da şöyle

anlattı: “Kalan 104 taleple ilgili de
gerekli görüşmeleri, nedenlerini
komitelerimizle paylaştık. Son 4 yılda
komitelerimize, projelerinde ve pazar
arayışlarında kullanılmak üzere 
16 milyon lira kaynak tahsis ettik. 
Bu vesileyle şunu da belirtmek
istiyorum. Meslek komitelerimiz 
için 2018’de bütçemizde yine ciddi 
bir pay ayırıyoruz.”

Çalışmalarımıza
yol gösterecek

İstanbul Ticaret Odası
19’uncu Dönem 8’inci Meslek
Komiteleri Müşterek
Toplantısı’nın oturum
başkanlığını, İTO Başkan
Yardımcısı Dursun Topçu yaptı.
Topçu, meslek komitelerinin
yılda iki kez düzenlediği
müşterek toplantıların önemini
vurguladı. Topçu, “Müşterek
toplantılarda sektörel
görüşlerinizi bize bildiriyorsunuz.
Biz bunları değerlendiriyoruz 
ve yapmamız gereken 
çalışmaları yürütüyoruz. 
2018 çalışma programımıza da
bu çalışmaları ekleyeceğiz.
Buradaki fikirlerinizi inşallah
sistem içine almış olacağız” dedi. 

Sektörlerin öncelikli talepleri 

n Yemek çekleri konusu yoğun 
şekilde gündemimizde. Gereken
adımları attık. 

n Emlak Müşavirleri Meslek Komitesi
ile birlikte ‘Taşınmaz Ticareti
Hakkında Yönetmelik Taslağı’ üzerine
çok detaylı bir çalışma yaptık.
Raporumuz ilgili makamların
değerlendirmesinde.

n Ekmek, Un ve Unlu Mamuller
Komitemizle birlikte Genel Hijyen
Eğitimlerini organize etmeye devam
ediyoruz. Şimdiye kadar 2 bin 700 kişi
bu eğitimleri aldı.

n Emlak danışmanlığı noktasında da
Pazarlama ve Perakende Emlak
Danışmanlığı Sertifika Eğitim
Programı’nı, Milli Eğitim Müdürlüğü
işbirliği ile başlatıyoruz.

n Bakanlık bünyesinde Süs Bitkileri
Daire Başkanlığı kurulması. 

n Hayvancılıkta satıcı ve tüketici 
için uygulanan KDV farklılığının
giderilmesi.

n İnşaat ve yıkıntı atıkları için uygulanan
cezanın makul bir tutara indirilmesi.

n Otomotivde hasarlı araçlar için
Onarım Yönetmeliği çıkarılması.

Her bir sektör özelinde de pek çok konunun takipçisi olduklarını
belirten Başkan Çağlar, sektörel talepleri de şöyle özetledi:

Bütçe 1.5 kat büyüdü 
Oda faaliyetlerinin ve projelerinin, İstanbul 

iş dünyasını ileri taşımayı hedeflediğini
vurgulayan İbrahim Çağlar, “Sizlerle birlikte
Türkiye’yi de büyütmek için çalışıyoruz.
Nitekim tüm bu çalışmalarımızla 19. Dönem’de

191.6 milyon lira ile devraldığımız İstanbul
Ticaret Odası bütçesini 1.5 kat büyüttük. 
2017’de Oda bütçemiz yüzde 45 artışla 277
milyon liraya ulaştı. Keza 2013’te 335 binlerde
olan üye sayımız da bugün 413 bini aştı” dedi. 

Şirketlerimizin geleceği için 
İbrahim Çağlar, Oda üyelerinin şirketlerini,

gelecekte genç kuşaklara teslim edeceğini
hatırlattı. Çağlar, Oda üyelerine şu çağrıyı yaptı:
“Gençlere destek olmak amacıyla bir program
başlattık. Yeni Dünya-Yeni Ticaret Programı. Bu

programdan Meclis ve komite üyelerimizin 15 yaş
üstü çocukları yararlanabiliyor. Sonunda da bir
katılım belgesi veriyoruz. İlkini geçen cumartesi
düzenledik. Devam edeceğiz. Ailenizdeki gençleri
bu programa yönlendirmenizi rica ediyorum.”

İstanbul Ticaret Odası, 8’inci Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı’nı gerçekleştirdi.
Komite üyelerine Oda’nın çalışmaları ve yeni yıl projeleri hakkında bilgi veren İTO Başkanı
İbrahim Çağlar, 2018 mottolarının ‘Dönüşüm 4 Tech’ olduğunu söyledi. Çağlar, komite
üyelerinden de 4. Sanayi Devrimi’ne hazırlık için proje beklediklerini dile getirdi. 

2018 mottomuz

dönüşüm 4 tech
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Şirketler verasetle 
aileye bırakılabilmeli 

Talip Murat
Kolbaşı-Elektrikli
Ev Aletleri Meslek
Komitesi Meclis
Üyesi: Yeni Dünya
ve Yeni Ticaret
semineri çok

önemliydi. Tarım arazileri,
vefatlardan sonra parçalandı.
Böylece ekonomik olarak kayıp
yaşadık. Toprak bütünlüğüne
ancak 2014’te sahip çıktık.
Türkiye’de veraset yok. Anonim
şirketlerin kurucusu olan
hissedarlar, şirketlerini kendi
ailesine veraset ile bırakabilmeli ki
şirketler parçalanmasın. 100 yıllık
Markalar Derneği’nde 30 şirket
var. Şirketlerin ikinci ve üçüncü
kuşaklara geçtiği dönemde böyle
bir düzenleme şart. Elektrikli ev
aletlerinde ÖTV’nin bir dönem
kaldırılması ile iyi ivme yakaladık.
ÖTV’nin kaldırılmasını istiyoruz.

Her önüne gelen 
inşaat yapmamalı 

Şeref Ekşi-
Konut İnşaatı
Meslek Komitesi
Başkanı: Yeni
Dünya ve Yeni
Ticaret semineri
için Oda’mızı

tebrik ediyorum. İki kızım
seminere katıldı. Ticaretin geleceği
için bu faaliyetler devam etmeli.
İstanbul’da 127 gökdelen var.
117’si son dönemde yapılmış.
Cumhurbaşkanımız çok tepkili
buna. Müsebbibi olarak bizler
vitrindeyiz ama sebebini biz de
bilmiyoruz. Tapuların alım satım
harçları alıcı ve satıcıdan yüzde
0.5’er olmak üzere toplam yüzde 
1 olursa reel değerler üzerinden
işlem yapılmış olur. SGK sistemi,
defterleri 10 yıl bekletiyor. Bu, üç
yıla inmeli. Yollar, kaldırımlar
genişletilsin diye vatandaşlar bila
bedel belediyelere terk yapmamalı.
İstanbul’da kentsel dönüşüm fırsat
ama bunu gerçekleştiremiyoruz.
Hayal ettiğimiz yapılaşma söz
konusu değil. Her önüne gelen bu
işi yapamamalı. Ticaret
gazetemizden çok memnunuz.

Enerji Bakanı’ndan 
randevu istedik 

Mustafa
Yıldırım-Yolcu
Taşımacılığı ve
Seyahat Acenteleri
Meslek Komitesi
Meclis Üyesi:
Petrol fiyatları,
dolar yükseliyor ve

enerji fiyatları artıyor. Bu durum
ulaşımdaki tüm unsurlara
yansıyor. Petrolde indirim, ulaşım
ile ilgili sektörlere de yansıyacak.
Toplu taşımacılar bıçak sırtında. İki
komite karar aldık ve Ankara’ya
gönderdik. Oda Başkanımızdan
destek bekliyoruz. Enerji
Bakanı’ndan bir randevu istedik.
Enerji piyasasını birkaç STK’nın ve
13 bin istasyonun malzemesi
haline getirmemek lazım. Aksi
takdirde 80 milyon insana
yansıyacak. Maliyetlerin
giderilmesi gündemde olmalı.
Ticari taşımacılık yapan, kayıtlı
çalışan insan farklı şekle girecek.

Sanayici enerjiyi 
indirimli kullanmalı

Rüknet
Yeşilyurt-Plastik
ve Kauçuk Meslek
Komitesi Başkanı:
Plastik sağlığa
zararlı değil ve
organik bir madde.
Plastik düzgün

toplanırsa sorun çözülür. En
büyük sorun hammadde.
Üretilenin yüzde 90’ı ithal
hammadde ile elde ediliyor. İç
piyasa ihtiyaca cevap veremiyor.
Döviz fiyatlarındaki artış
uluslararası rekabeti sıfıra
indiriyor. Dövizdeki dalgalanma
istikrarlı hale getirilmeli. Enerji,
ikinci büyük maliyet kalemimiz.

Enerji pahalı ve vergi yüksek.
Elektrik borsasındaki ani artışlarla
oluşan belirsizlik, karamsarlığa itti.
1 Nisan 2018’deki yeni düzenleme
ile düşük ve yüksek tüketimli
tüketiciler olmak üzere iki grup
oluşturulacak. Sanayiciye tanınan
elektrik, enerji indirimi ortadan
kalkıyor. Sanayicinin lehine
düzenleme yapılmalı. 

Kağıt ve kırtasiyede 
fikrimiz alınsın 

Sıtkı Koçak-
Kağıt ve Kırtasiye
Meslek Komitesi
Başkan
Yardımcısı:
Eğitimde
müfredattaki ve

sınav sistemindeki değişiklikten
etkilendik. Devletin ders kitapla-
rını ücretsiz ama perakendeciler
üzerinden vermesini istedik ama
başarılı olamadık. Müfredat
değişikliği ile yayıncılar yayınlarını
bastı, perakendecilere gönderdi.
Son andaki kararla sınav sistemi
değişti ve zarar ettik. Basılan 270
milyon kitabın 170 milyonu sınav
sisteminin değişmesi ile çöpe gitti.
Acele değişiklikle sektöre zarar
verilmesini anlamıyoruz. Karar
alırken sektör temsilcilerinden fikir
alınmasını istiyor, Oda
yönetimimizden bu hususun
dikkate alınmasını arzu ediyoruz.
Kitapkent için Oda’mızı tebrik
ediyoruz. Kırtasiye ithalatı
yapıyoruz, hammadde getiriyoruz.
Sektörün haberi olmadan
hammadde ithalatı yapılıyor.
Yüzde 20’si Türkiye’de üretilen
kâğıda fon konuldu, maliyet arttı.
Matbaacı zorlanıyor. Kırtasiyeci,
kitap sektörü zayıflayınca tüketici
kırtasiyeye girmiyor. AVM’deki
satış, perakendecileri etkiliyor.

İthal malda 
ordino kanunidir 

Turgut
Erkeskin-
Taşımacılık ve
Lojistik
Hizmetleri Meslek
Komitesi Meclis
Üyesi: İthal gelen

yüklerin ordinolarında büyük
infial var. Bir kısım ticaret erbabı
Ankara’da yanlış bilgilendirmede
bulundu. Ardından TİM, TOBB ve
İTO, sektöre danışmadan yazı
yayınladı. Biz İTO’yu, İTO da bizi
güçlendiriyor. Şunu arzu ederdik:
İTO bir gelişmenin olduğunu
öğrendiyse komitesi ile
değerlendirsin ve o yazıyı
yayınlanmadan taşımacı tarafında
olayın nasıl cereyan ettiğini
araştırsın. Taraf olduğumuz
uluslararası konvansiyonlar yerel
hukukun üstünde. Türk Ticaret
Kanunu ve Borçlar Kanunu bunu
açıklar. Bu konuda alınmış
mahkeme ve Yargıtay kararları
var. Ordino düzenlemesini yapan
Ulaştırma, Denizcilik ve
Haberleşme Bakanlığı, geçmişte bu
konuda dava edildi. Firma, ‘böyle
bir düzenleme yapamazsın’ dedi.
Danıştay, karar verdi ve ‘Türk
Milleti adına bakanlık böyle bir
uygulama yapar ve bu uygulama
geçerli’ dedi. Türkiye’nin
taşımacılıkla ilgili dernekleri,
komitemizde temsil ediliyor. 

Londra Metal Borsası 
onaylı depolar açılmalı

Ali Bakaner-
Demirdışı
Metaller Meslek
Komitesi Başkanı:
Faiz oranları rekor
kırıyor.
Tüketimden

üretime tüm maliyetleri
yükseltiyor. Ekonominin
canlanması, istihdamın artması,
ihracatı artırmak ve rekabet
edebilmek için faizler mutlaka
düşürülmeli. Türk bankacılık
sektörü 37 milyar TL kâr etti, geçen
yıla göre yüzde 27 arttı. Finans
sektörü yüzde 40 büyürken,
sanayici, üretici ve tacirin yüzde
2.5 büyümesi sosyal bir kaosa
sebep olabilir. Buna müdahale
etmek gerekiyor. Önce kamu

bankaları faiz düşürmeli, özel
bankalar da takip etmeli. Ara
eleman yetiştirilmesi için girişimler
artmalı. Meslek lisesi sertifika
eğitimleri, kurslar, çıraklık okulları
yaygınlaştırılmalı. Türkiye’de
Londra Metal Borsası onaylı
deponun açılması için ilk konuşan
benim. Sesimiz duyuldu,
Ankara’ya gittik, mesajlar aldık,
yönetime teşekkür ederim. Uygun
hammadde alabilmek için Londra
Metal Borsası onaylı depolar
açılmalı. Alüminyum, bakır, çinko
üreticileri, ürünlerini bu depolara
koyarak stok maliyetlerini
azaltacak. İTO yönetimi, işin
hızlandırılması için destek vermeli.

35 TL maliyetli et 
29 TL’ye satılamaz  

İsa Albayrak-
Perakende Ticaret
Meslek Komitesi
Başkanı ve Meclis
Üyesi:
Sürdürülebilir,
izlenebilir gıdada

hükümeti destekliyoruz. Hükümet
yapması gerekeni yaparken, diğer
kesime zarar vermemeli. Et ve Süt
Kurumu, Sırbistan’dan ithal edilen
ucuz eti sundu. Kurum açıklama-
sında, ‘Temin ettiğimiz etleri alarak
halka ucuz et yedirmek isteyenler,
81 ildeki şubelerinde satmak
şartıyla et temin edebilirler. İhale
açıldı. Son gün yarın’ denildi.
Ertesi gün gittik ama ‘81 vilayette
yoksanız, bu eti alamazsınız. 81
ilde mağazası bulunan iki zincir
mağaza çıktı ancak ve ancak
bunlar alabilir’ dediler. Bakan
yardımcısına anlattık, yanlışlığın
farkında olduklarını ama
yapabilecek bir şey olmadığını
söyledi. Kurum, ithal ettiği eti, ilgili
iki şirkete 20 TL’ye veriyor, onlar
29-31 liradan satıyor. Bakan, 
‘Diğer marketler de fiyat düşürsün’
dedi. Tuhaflık şurada; kurumun 
25 liraya mal ettiği etin 29 TL’ye
satılması normal. Karkas etin
serbest piyasada kesimi 25 TL,
KDV ile 35 TL’ye çıkıyor. 35 TL
maliyetli eti ‘29 TL’ye satın’ 
demek hangi vicdana sığar.
Oda’mızdan katkı bekliyorum.
Ruhsatlandırmada, bir belediyenin
uygulaması ile diğeri birbirini
tutmuyor. Zabıta, depomdaki
özvarlığım ambalajları ‘neden
belediyeye vermiyorsun’ 
diye ceza kesiyor. 

Yemek çekleri
amacına uygun
kullanılmıyor  

Ahmet Özer-
Meclis Başkan
Yardımcısı,
Toptan Gıda ve
Temizlik Ürünleri
Meslek Komitesi
Başkanı ve 

Meclis Üyesi: Yemek çeklerinin
lokantalarda ve diğer alanlarda
kullanımı yüzde kaç? Yemek
çekleri, olmayan bir paranın
kullanılması ve amacına uygun
olmayan şekilde kullanılıyor.
Lokantalarda o kadar az kullanıyor
ki. Yemek çeklerinin çoğu market-
lerde ve toptancılarda kullanılıyor.
Devlet bundan vergi alamıyor.

İthalatta atık belgesi 
uygulanabilir olmalı

Hayrettin
Özaydın-
Telekomüni-
kasyon Meslek
Komitesi Üyesi:
Atıkların AB uyum
çerçevesinde Çevre

ve Şehircilik Bakanlığı ile
toplanması gündemde.
Sektörümüzdeki firmalardan her
yıl artarak yüzde 16’ya kadar
toplanması öngörülüyor. Kim,
televizyon ya da cep telefonunu
sonraki yıl çöpe atıyor. Sektörler,
önümüzdeki yıl ithalat yaparken
atık belgesi sunacak. Bu sorun İTO
tarafından incelenmeli. Bunun bir
yıl ertelenmesini istedik. Atık
konusu uygulanabilir olmalı. Bu
konuda uzmanların görev alması
lazım. Kanun çalışması

yapıldığında ilgili sektörlerden
görüş alınmalı. Biz yılda 3.5 milyar
dolar ihracat yapıyoruz ve
ihracatla 5 milyar dolar işlem
hacmine sahibiz. Ülkemizde
bununla ilgili fuar yok. Fuar ile
ilgili Cumhurbaşkanımızın adını
kullanarak faydasını görmediğimiz
organizasyonlar ile karşımıza
çıkıyorlardı. Cumhurbaşkanımızın
lafı ile yüreğime su serpildi. Diyor
ki ‘benim adımı kullanan kim
olursa olsun onu dikkate almayın.’
İTO’dan sektörde yerli, milli fuar
yapılması ve uluslararası ayağı
olan konferans ve seminer içermesi
için destek istiyorum.

Almanya’da ödül
aldığım projeyi
TÜBİTAK reddetti 

Ender
Yazıcıoğlu-
Ayakkabı ve
Ayakkabı Yan
Sanayi Meslek
Komitesi Meclis
Üyesi: Ordinoda

bilgi kirliliği var. İşi doğru
yapandan şikâyetçi değiliz. Sıkıntı
suistimal eden, yüksek ordino
kesen firmalarla ilgili. Solvent
yerine kullanılan su bazlı ürünlere
dünya teşvik verirken, bizde ÖTV
alınıyor. Sektördeki KDV
oranlarında tek bir yüzde olmalı.
Ruhsatla ilgili suistimal var. Geçici
ruhsatlar sil baştan işlem
gerektiriyor.  

Ayakkabıda iki yıllık garanti
olmamalı. Ayakkabı sezonluk
ürün. İade süresi sınırlanmalı.
İngiltere ve Japonya’da eksi faiz
konuşuluyor. Müslüman
Türkiye’de en fazla gelir vergisi
ödeyen 10 şirketin 8’i banka. 4’ü
kamu, 4’ü özel. 

Dünyanın her yerinde üretime
giden para; üretime gitmez, ranta
giderse enflasyon olur. Meslek
okulları, mahalle okulu olmuş.
Meslek okullarında zeki olanlar
okumalı. İmtihanla alınmalı.
Stajları uzun olmalı, okulların
sayısı artmalı. Türk Milleti kadar
devletine, milletine, parasına
güvenmeyen ülke görmedim.
Yüzde 17 ihracat karşılığı, yüzde 26
ithalat artmış. Onun için dış ticaret
açığı fırlamış. Almanya’da benim
projeme ödül verdiler ama
TÜBİTAK reddetti. 

Kalite nitelikli ara
eleman ile artar

Hüseyin Sayan-
Döküm ve Metal
İşleme Meslek
Komitesi Başkanı:
Nitelikli ara
eleman konusu, en
önemli gündem

maddelerinden. Üretimde
tasarrufların yeni yatırımlara
yönlendirilmesi, istihdam için
olmazsa olmaz. Lokomotif
girişimci, işverenler olacak. Bu
nedenle bir seferberlik ile istihdam
sayısını artırmalı, verimli kılınmalı.
1 yılda 1 milyon kişiye istihdam
sağlandı. Genç nüfus nedeniyle
işsizliği yüzde 10’un altına
taşıyamıyoruz. İstihdam çözümü
için neler yapılabilir?

Türkiye’de mesleki eğitim ile
istihdam arasındaki ilişki zayıf.
Mesleki eğitim mezunları,
işgücünün talebine sahip değilken,
işletmelerde nitelikli eleman açığı
var. Mesleki eğitim alanların işsiz
kalması, alanı dışında çalışmasına
neden oluyor. Kalite ancak nitelikli
ara eleman ile artar. 

Hedef pazar
Afrika olmalı 

Sait Düzyurt-
Demir Dışı
Metaller Meslek
Komitesi Üyesi:
1995’den bu yana
Oda’dayım. 12 yıl
meclis üyeliği

yaptım. Makam, mevki geçici,
önemli olan layıkıyla doldurmak.
Yılda 8-10 fuara katılıyoruz.
Fuarları daha profesyonel
yapmalıyız. 2018, fuarlara katılım
yılı olsun. Hedef pazar Afrika

olmalı. Sektör olarak kapı pencere
doğrama eğitimi verecek okulun
temelini attık. 1.5 yıl gibi bir zaman
diliminde Hadımköy’de faaliyete
geçiyor. Üniversite bünyesinde,
cephe yapı tasarım mühendisliği
birimi olmalı. Böylece puanı
tutanlar, cephe tasarım mühendis-
liğine hazır öğrenci olacak. 3 bin
585 kişilik camimizin şubattaki
açılışına hepinizi davet ediyoruz. 

Üniversitelerden 
paramızı alamıyoruz 

Kazım Eryaşar-
İlaç ve Tıbbi Cihaz
Meslek Komitesi
Meclis Üyesi: Tıbbi
cihaz kavramı
sağlığı
ilgilendiriyor.

Sektörün tedarikinin yüzde 85’i
yurtdışından. Yüzde 15’lik kısmı
yerli üretiliyor. Sektör,
üniversitelerden parasını alamıyor.
Fiyatı SGK belirliyor ve 2010’daki
SUT fiyatları ile tedarik devam
ediyor. 2014’te verdiğimiz malın
bedelini üniversitelerden
alamıyoruz. 7.5 milyar TL
alacağımız var. Çok rapor yazdık
bununla ilgili. Bir tek bakanlığın ve
üniversitelerin çözeceği olay değil.
Alacak yüzünden bir
meslektaşımız, önce bir
üniversitenin başhekimini, sonra
kendini vurdu. Sektör üretim
yapmakta zorlanıyor, nasıl dış
ticaret açığını kapatacağız. 

Hepsini tehlikeli
sınıfa koymamalıyız

Mehmet Musa
Evin-Deri, Kürk
ve Saraciye
Meslek Komitesi
Meclis Üyesi: Deri
sektöründe deri
konfeksiyon,

tabakhane, saraciye ve ayakkabı
olmak üzere 4 alt sektör, ‘tehlikeli
sınıf’ta yer alıyor. Hepsini bu
sınıfa koymamak lazım. En keskin
aletimiz deri makası ve falçata.
Değerli kürk dediğimiz ithal av
hayvanları, Türkiye’de işlenir ve
ürün olarak ihraç edilir. Değerli
kürk av hayvanlarının Türkiye’de
hammaddesi yok. Bundaki KDV,
ÖTV o kadar yüksek ki, 
500 milyar ihracatı nasıl
tutturacağız. 50 milyar dolarlık
işlem hacminin 10 binde ikisini
alıyoruz dünya ticaretinden.
Bundaki ÖTV’yi kaldırırsak deri
konfeksiyonda ihracatımız 
3-4 katına çıkar. Dahilde İşleme
Rejimi ile çektiğimiz ürünün
gramı tutmak zorunda. Bu
hayvanın birinin gramı az, birinin
çok. Birinin üstünde yara var. 
Ne yapabiliriz? Aynı şey tabakha-
nelerde geçerli. Ham deride de
grama bakılıyor. Zaten nitelikli
eleman bulamıyoruz. Bir meslek
lisemiz vardı, o da kalmadı.
Geçenlerde Milli Eğitim Bakanı’na
arz ettim, tüm meslek liselerinde
aynı sıkıntı var. 

Çok tehlikeliysek 
AVM’de işimiz ne?  

Hüseyin
Karasu-Tekstil
Terbiye Meslek
Komitesi Başkanı:
Kalifiye eleman
sorunumuz
büyük. 20 yıldır

kuru temizlemede çalışacak
nitelikte personel bulmakta
zorlanıyoruz. Bir okulumuz da
yok. Hatalı etiketlerle ilgili sorunu
dile getiriyoruz ama değişen yok.
Çok büyük markalarda bile hatalı
etiket çıkıyor. Problem halinde,
üretici firma, müşteriye standart
cevap yazıları veriyor. Müşteri ile
temizlemeci baş başa kalıyor. Olay
kuru temizleme hatası
denebiliyor. Üretici firmalar etiket
konusunda kendilerini
düzeltmeli. Diğer bir sorun; çok
tehlikeli meslek sınıfında
sayılmamız. AVM’lerde kuru
temizlemeci var. Çok tehlikeli
meslek sınıfında bir işletmenin
meslek dalının AVM’de ve market
çıkışlarında olması açıklanabilir
mi? Belge ile bakanlığa başvurduk

ama bir şey değişmedi. Kuru
temizlemede KDV yüzde 8 olmalı.
Tabelada kuru temizleme yazan
ama makinesi olmayanların
tabelasındaki bu ibare
kaldırılmalı. Çünkü sulu yıkama
yapan bu firmalar, haksız 
rekabete yol açıyor. 

Mücevheratta
sektöre danışılmalı 

Mehmet Erhan
Hoşhanlı-
Kuyumculuk
Meslek Komitesi
Başkanı ve Meclis
Üyesi: TOBB
yasası, Türkiye’nin

ihtiyacına cevap verecek nitelikte
olmalı. Komitemiz Türkiye’nin en
büyük mesleki örgütü, 5 bin üye
var. Toplantı yapmaya çalıştık,
TOBB izin vermedi. Birlikte
yapabileceğimiz işlerde bürokratik
engel çıkıyor. Mesleki standart için
çalışıyoruz. Meslek okullarının
kalitesi, ihtiyacı karşılamıyor. Bu,
değiştirilmeli. Tematik okulları
değerlendirmeliyiz. Mesleki
yeterliliği olmayan sektöre
giremesin. Mücevherat
mühendisliği projemiz devam
ediyor ama endişe var. Bu konuda
bize danışılmalı. Büyük emekle
kurulan oluşumlar, zayi
edilmemeli. Kuyumcukent’in
benzeri yok. Mücevherat Ar-Ge
merkezi var. Mücevher üretimi ve
ihracatında dünya ile yarışıyoruz.
Birikimimizi kaybetmemek için
yenilik gerek. Taş sertifika
merkezinin Odamız işbirliği ile
açılması için girişimimiz olacak.

El halısı kursuna 
destek bekliyoruz 

Fevzi Işıklı-
Halı Kilim ve Yer
Kaplamaları
Meslek Komitesi
Başkanı: İSTKA ile
halı dokuma ustası
yetiştirilen kurs

açtık. Proje sona erdiği zaman kurs
kapanmasın diye destek istiyoruz.
Kapalıçarşı ve Sultanahmet’teki el
halıcıları zor durumda. Kruvaziyer
gemi şirketleri, 2016-2017
döneminde Türkiye’yi turlarından
çıkardı. Bunlardan liman vergisi
alınmazsa, gelecek yıl İstanbul’u
lokasyonlarına ekleyeceklerdir.
Makine halısında istiap hadleri
yetersiz ve ceza yüksek. 
3. Köprü’deki büyük tırların geçiş
saatleri düzenlenmeli. Hastanedeki
PVC kapmalarına vergi geldi.
Sıradan PVC’lerde doğru karar
ama Türkiye’de üreticisi olmayan
PVC’lere vergi gelmemeli.
Oda’mızın mesleki yaptırım
kararları komitemiz için de
uygulanabilir mi? Sektörde ucu
açık ödemeler var. Zincir
mağazalar bunu 36 ay yapabiliyor.
Küçük esnafın buna imkanı yok.
Oda’mızın mesleki yaptırım kararı
ile 12 ay uygulanabilir mi?
Dünyanın milli mirası İstanbul’da,
yanlış yapılanma sorunu önemli.
Eminönü’nde 1. derece sit
alanından 3. dereceye geçildi. Bu,
yapılaşmaya açık demek. Findeks’i
herkese öneriyorum. Bazı bankalar
bu sisteme kayıtlı değil. 

İskonto belirlemede 
söz sahibi olmalıyız 

Haşmet Akın
Ketenci-Akaryakıt
Meslek Komitesi
Başkan Yardımcısı
ve Meclis Üyesi:
İstanbul’da günlük
akaryakıt satışı 

11 bin litre. En büyük giderimiz
ticari filolara yaptığımız iskontolar.
EPDK’dan iskontoların
belirlenmesinde söz sahibi olmayı
talep ediyoruz. Dağıtım şirketleri
bizim adımıza iskontoları
uygulamasın.

Taşıt tanıma sistemi, ticari filolar
için. Sistem, birçok ülkede var ve
hiçbirinde iskonto yok. Giderimiz
olan bir kalem, gelir kalemi olarak
görülmemeli. İskontolar kalksa
dahi akaryakıt fiyatı 1.20-30 kuruş
artmış olacak. Çünkü fiyatlar, ham
petrol varil ve dolar fiyatına bağlı.

KOMİTELER EKONOMİNİN NABZINI TUTTU
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STANBUL Ticaret Üniversitesi’nin
hukuk eğitimindeki kalitesi, Adalet
Bakanlığı’nın yetkilendirmesi ile 
bir kez daha tescillendi. Üniversite,

adalet sistemine yeni dahil edilen bir
kavram olan uzlaştırmacılık konusunda
Türkiye genelinde eğitim vermeye 
yetkili kılındı. 

BAKANLIK YETKİSİ
Ceza Muhakemesi Kanunu ve

Uzlaştırma Yönetmeliği gereğince Adalet
Bakanlığı’ndan alınan yetki kapsamında
üniversitenin Hayat Boyu Öğrenme
Koordinatörlüğü İstanbul, Bursa, İzmir,
Afyon ve Samsun’da eğitimlere başladı.
48 saat süren eğitim programı, yakın bir
zaman diliminde talep edilen diğer 
illerde de yapılacak.

Ceza Muhakemesi Kanunu’nda 6763
sayılı kanunun 34. maddesinde yapılan
değişiklikle uzlaştırmacıların nitelikleri,
eğitimi, sınavı, eğitim verecek kişi, kurum
ve kuruluşların nitelikleri ve eğitim
kurumlarının listelerinin düzenlenmesine
dair diğer hususlar Adalet Bakanlığı’nca
çıkarılan yönetmelikle düzenlendi.
Yönetmeliğe göre uzlaştırmacı olarak
görev alacak kişilerin, sadece belirlenen
eğitim kurumlarından eğitim almaları

zorunlu hale geldi.
Eğitimler için ön kayıt

http://uzlastirmaci.ticaret.edu.tr/
adresinden alınıyor.

ARABULUCULUK 
Adalet Bakanlığı’ndan aldığı yetki ile

İstanbul Ticaret Üniversitesi Hayat Boyu
Öğrenme Koordinatörlüğü, 2013’ten beri
‘Temel
Arabuluculuk’
eğitimlerini
yürütüyor. Dört
yıldır süren
programlara
katılan adayların
neredeyse
tamamı
arabuluculuk
sınavlarında
başarı sağladı.
İstanbul’un yanı sıra Bursa, Aydın ve
Elazığ illerinde de arabuluculuk
eğitimleri yetkisine sahip üniversite,
Türkiye’nin en büyük barolarının da
eğitimde öncelikle tercih ettiği kurum
olarak biliniyor.

Eğitimlere ön kayıt
http://arabuluculuk.ticaret.edu.tr/
adresinden yapılabiliyor.

BİLİRKİŞİLİK
3 Ağustos 2017’de Resmi Gazete’de

yayımlanarak yürürlüğe giren Bilirkişilik
Yönetmeliği’yle, bilirkişilik yapacak
kişilerin Bilirkişilik Temel Eğitimi
almaları ve belge sahibi olmaları
zorunluluğu getirildi. Yönetmeliğe göre;
Bilirkişilik Temel Eğitimi’ne, beş yıllık

mesleki kıdem
kazanmış kişiler
katılabiliyor. 18 saati
teorik, 6 saati
uygulamalı olmak
üzere 24 saatten oluşan
Bilirkişilik Temel
Eğitimi’ni tamamlayan
katılımcılara, Katılım
Belgesi veriliyor. Belge
sahibi olan kişiler,
bilirkişilik ilanında

belirtilen diğer şartları da sağlamaları
halinde, bilirkişilik yapmak üzere
başvuruda bulunabiliyor. İstanbul Ticaret
Üniversitesi Hayat Boyu Öğrenme
Koordinatörlüğü, Bilirkişilik Temel
Eğitimini, İstanbul ve Bursa’da veriyor. 

Eğitimlere
http://bilirkisilik.ticaret.edu.tr/
adresinden ön kayıt yaptırılabiliyor.

Adalet sistemine
yeni giren arabulucu,
bilirkişi, uzlaştırmacı
gibi uzmanlık
alanlarına dair
kavramlara yönelik
eğitim veren İstanbul
Ticaret Üniversitesi,
uzlaştırmacı temel
eğitimi için Türkiye
genelinde
yetkilendirildi.
İstanbul, Bursa, İzmir,
Afyon ve Samsun’da
devam eden eğitim
programları, talep 
olan illerde de
yaygınlaştırılacak.

Tüm Türkiye’ye
adalet eğitimi

Emekli öğretmenlere ziyaret

Öğrencileriyle kitap hazırladı

İSTANBUL Ticaret
Üniversitesi Kurumsal
Yönetim ve Sosyal
Sorumluluk Merkezi, İşletme
Fakültesi, Genç İşadamları
Topluluğu ve Türk Kızılay
Topluluğu işbirliğiyle
öğrenciler Üsküdar’daki
Mustafa Necatibey Öğretmen
Huzurevi’ni ziyaret etti. Prof.
Dr. A. Tuğba Karabulut, Yrd.
Doç. Dr. Pınar Başar, Dr. Sabri

Öz ve öğrenciler, huzurevinde
kalan emekli öğretmenlere
üniversite hakkında bilgiler
verdiler, onların sorularını
cevaplandırdılar ve geleceğe
yönelik tavsiyelerini
dinlediler. Emekli
öğretmenlerin Öğretmenler
Günü’nü de kutlayan
öğrencilerin, huzurevi
ziyaretinde duygu dolu 
anlar yaşandı. 

İSTANBUL Ticaret
Üniversitesi, İletişim
Fakültesi, Halkla İlişkiler 
ve Reklamcılık Bölümü
Öğretim Üyelerinden 
Yrd. Doç. Dr. Ayşe Simin
Kara’nın öneride bulunduğu
‘Halkla İlişkilerde İtibar
Yönetimi Teknikleri’ isimli
kitap içeriği, Amerika
Birleşik Devletleri’nde
bulunan yayıncı IGI Global
tarafından basım için kabul
edildi. Sektörde, akademide
görev yapan profesyonel ve
akademisyenlerin
katkılarıyla hazırlanan kitap
projesinde Kara, akademik
kariyer yapmak isteyen bir
grup lisans ve yüksek lisans
öğrencisine de şans verdi.
Öğrenci grubunda daha önce
uluslararası hakemli bir
yayına makale ya da bölüm
yazmamış isimler de vardı.
Kara, öğrencilerine
akademik hayata bir adım
önde başlayabilmeleri ve
onlara katkı sağlayabilmek
adına öğretim görevi
sorumluluklarının 
yanında gruptaki her bir

öğrencisine haftada 
40 dakika ile 1 saatlik bir
süre ayırarak bölüm
yazmalarına yardımcı oldu,
yönlendirdi, İngilizce
çevirilerde destek verdi.
Kitap, halen Amerika
Birleşik Devletleri’nde 
ön satışta. Kara,
öğrencileriyle gurur
duyduğunu, akademik
camiada genç beyinleri
eğitecek, destekleyecek
akademisyenlere ihtiyaç
olduğunu belirtti.
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EATRİZ Meléndez
Pinazo, uluslararası
ilişkiler eğitimi aldığı
İspanya’nın başkenti

Madrid’deki Rey Juan Carlos
Üniversitesi’nden, Erasmus+
kapsamında İstanbul’a gelen
binlerce Avrupalı öğrenciden
biri. Eğitimini İstanbul Ticaret
Üniversitesi’nde sürdürüyor. 

Türkiye’de eğitim almayı
‘hayatında büyük bir değişim’
olarak tanımlayan Pinazo,
“Burada olmak, yeni yerler ve
yeni insanlarla tanışmak,
kültürlerini öğrenmek benim için

çok önemli bir fırsat.
Burada insanlar o
kadar güzel ki, her
zaman bana yardım
etmeye çalışıyorlar”
diyerek, Erasmus+
için İstanbul’u
seçmesinden duyduğu
memnuniyeti 
dile getiriyor.

BELGESELDEN
ETKİLENDİM

Beatriz Pinazo,
İstanbul’da Erasmus+
yapma fikrinin
izlediği bir belgesel
sayesinde oluştuğunu
söylüyor: ‘’Erasmus+

için gidilecek yer listesini
gördüğümde İstanbul’u buldum.
Bunun ilk tercihim olacağından
emindim. 3 yıl önce de İstanbul’a
gelmek istedim; çünkü burada
ziyaret edilebilecek inanılmaz
güzel yerler hakkında bir
belgesel izlemiştim. Ayrıca
burada dünyanın her yerinden
insanlarla buluşacağımı
biliyordum.’’

Pinazo, Türkiye’ye gelmeden
önce tarihini, siyasetini,
coğrafyasını ve ekonomisini
araştırdığını ve Doğu ile Batı
arasındaki bu köprünün
kendisini cezbettiğini anlatıyor:
“Bugünkü İstanbul, burada
yaşamış medeniyetlerin bir
karışımı. Bu karışım kentin
cazibesinin bir parçası. İstanbul’a
gelmeye karar vermemin
nedenlerinden biri de bu; çünkü
farklı kültürler tanımaya her
zaman ilgi duydum. Doğu ile
Batı arasındaki bu köprüyü de
ziyaret etmek istedim.’’

SAMİMİ İNSANLAR
YAŞIYOR
İstanbul’a gelmeden önce

endişeleri de olmuş Pinazo’nun.
Ne var ki, bu endişeleri kısa
sürede kaybolmuş. Pinazo,
‘’İstanbul’a gelmeden önce

kendimi güvensiz, rahatsız
hissedeceğim ya da halkın beni
iyi karşılamayacağını
düşündüğüm zamanlar da oldu.
Ama İstanbul’a geldiğimden beri
hiç sorun yaşamadım. Beni en
çok şaşırtan şey ise burada ne
kadar samimi ve yararlı
insanların yaşadığını keşfetmek
oldu. İnsanlar o kadar güzel ki,
her zaman bana yardım etmeye
çalışıyorlar. İstanbul inanılmaz
bir şehir. Kaybolacak çok fazla
yeri var. Kentin kaotik olduğunu
düşünüyorum ama bu kaos
cazibesinin de bir parçası’’ diyor.

KAYBOLARAK
KEŞFEDİYORUM
İstanbul’daki ilk ayını

‘inanılmaz’ diye tanımlayan
Beatriz Pinazo, ‘’Bir ay, bir hafta
gibi geçti. Başka bir şehir ve
başka bir üniversite seçsem bu
kadar mutlu olamazdım.
Sokaklarında kaybolduğum her
an İstanbul’u keşfediyorum... En
çok sevdiğim yerler Beyoğlu,
Galata, Ortaköy, Karaköy,
Eminönü, Fatih, Kadıköy,
Üsküdar... Hayatı boyunca
unutamayacağı bir deneyim
yaşamak isteyen herkese
İstanbul’u tavsiye ediyorum’’
diye konuşuyor.

İstanbul, eğitim alanında da cazibe merkezi haline geliyor. Erasmus+ programıyla
her yıl binlerce Avrupalı üniversite öğrencisi, eğitiminin en az bir dönemini
İstanbul’da geçiriyor. Onlara göre yaşadıkları deneyim eşsiz ve büyüleyici. 

Erasmus+ öğrencilerinin 
tercihi İstanbul 

Turist gibi değil vatandaşız     
Erasmus+ kapsamında Türk

asıllı Alman vatandaşı
öğrenciler de İstanbul Ticaret
Üniversitesi’nde 2017-2018 güz
döneminde eğitim alıyor.
İstanbul’da oldukları için
kendilerini şanslı olarak
tanımlayan gençler, Türkiye’de
turist gibi değil bir Türk
vatandaşı gibi yaşamaktan
mutlu olduklarını söylüyorlar. 

Farklılık yeni düşünceler getiriyor 

Hochschule Bochum’da uluslararası
ticaret okuyan ve Gelsenkirchen’den
gelen Furkan Arslan, “Türkiye’yi
vatanım olarak gördüğüm ve burada
üniversite okuyabilme fırsatı elde
ettiğim için kendimi çok şanslı
hissediyorum. Öğretim görevlileri
öğrencilere sıradan bir öğretmen gibi
değil, daha çok iş hayatına hazırlayan
bir anne-baba gibi davranıyor. Bunu da

çok beğendim” diyor.
Arslan, İstanbul’da turist gibi değil de

Türk vatandaşı gibi yaşamanın ve her
gün farklı medeniyetlerden insanlarla
karşılaşmanın çok değerli olduğunu
belirterek, “Dünyanın çeşitli yerlerinden
gelen insanlarla tanışmak, sohbet
etmek, insana hayata başka bir
pencereden bakma imkanı 
sunuyor” diyor.  

Almanya’da Hochschule Bochum’da
uluslararası işletme okuyan İlyas Yeşilöz,
Türkiye’de ekonomik anlamda çok
büyüme potansiyeli gördüğü ve eğitimden
sonra hayatını burada devam ettirmek için
İstanbul’u seçtiğini anlatıyor. “Türkiye’de
üniversite eğitimi almak, yeni fırsatları

keşfetmek anlamına geliyor” diyen
Yeşilöz, sözlerini şöyle sürdürüyor:
“İstanbul’da olmak bana gurur veriyor. Bu
şehirde ülkeleri, inançları ve görüşleri farklı
olan ama bir arada ve mutlu yaşayan
insanlar bulunuyor. Bu farklılık benim
açımdan yeni düşüncelere yol açıyor.”

Vatana dönüş için fırsat
Merve Demircan, Erasmus+

aracılığıyla İstanbul’a gelmesini
gelecekte vereceği önemli kararın
bir parçası olarak tanımlıyor:

“Türkiye’ye temelli dönüş yapmayı
düşünüyorum. İstanbul’da
Erasmus+ yapmak, bunu denemek
için iyi bir fırsat oldu.’’

Bu şehir insanı aktifleştiriyor 
Hochschule Bochum’da uluslararası

işletme okuyan Ülgen Ertik’in Erasmus+
için Türkiye’yi seçmesinin en önemli
nedeni, yaşamını burada sürdürmeyi
düşünmesi. Ertik, İstanbul’a hayranlığını

ise “Büyük bir metropolde olmak 
beni heyecanlandırıyor. Burada büyük
iş yerleri var. Bu şehir uyumuyor. 
Bu da beni aktifleştiriyor” 
cümleleriyle özetliyor. 

Beatriz
Meléndez
Pinazo

Birçok medeniyeti tanıyoruz 

Bochum Univerity of Applied
Sciences’ta uluslararası işletme ve
yönetim okuyan Lale Akıncı,
İstanbul’u ‘muhteşem ve
kelimelerin ifade edemeyeceği
kadar güzel bir şehir’ olarak
tanımlıyor ve “Hiçbir şehir

İstanbul’un barındırdığı güzellikleri
barındırmıyor” diyor. Akıncı, 
“En çok Sarıyer’i seviyorum. Denizi,
havası, insanları, restoranları; her
şey mükemmel. Kilyos ise saklı bir
hazine gibi’’ sözleriyle İstanbul’a
hayranlığını anlatıyor.

Sarıyer’i çok seviyorum 

Muhammed Enez Bozdemir,
Erasmus+ için Türkiye’yi seçmesinin
nedenini, “Türkiye gelişen bir pazar ve
bana geleceğe yönelik çeşitli iş
imkanları sunacağından eminim. Yurt
dışında büyümüş biri olarak, Türkiye’de
bu şansı yakalayabilmek gelişimim

açısından büyük önem taşıyor’’
sözleriyle açıklıyor.

İstanbul’da birçok insanla tanışma
fırsatı bulduğunu söyleyen Bozdemir,
“Çeşitliliği görebilmek ve birbirinden farklı
yaşam tarzlarına şahit olabilmek bana
hayat tecrübesi kazandırıyor”   diyor. 

Hayat tarzları ayrı bir tecrübe 
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KATAR Ticaret ve Sanayi
Odası Başkanı Sheikh Khalifa
Bin Jassim Bin Mohammed Al
Thani yönetimindeki iş
adamları heyeti, İstanbul
Ticaret Odası (İTO) Yönetim
Kurulu Başkanı İbrahim
Çağlar ile bir çalışma
toplantısı gerçekleştirdi.

İŞBİRLİĞİ
FIRSATLARI 
Toplantıda, öncelikle iki

kuruluş arasında işbirliği
fırsatları değerlendirildi. Katar
heyeti görüşmede Türk
girişimcilere, özellikle altyapı,
teknopark, girişimcilik
merkezi ve turizm
konularındaki 
iş olanaklarına açık
olduklarını belirtti.

Bu konuda İTO üyesi
firmalara her türlü desteğin
verileceğini vurgulayan
Katarlı girişimciler, 
Türk şirketlerine çok önemli
avantajlar sunduklarını da
hatırlattı.

Katar’dan, İTO
üyelerine yatırım 
daveti

Avrupa’nın en fazla marka 
başvurusu yapan ülkesiyiz

TÜRK Patent
ve Marka
Kurumu Yenilik
ve Tanıtım
Dairesi Başkanı
Salih Koca,
marka ve tasarım
alanında
Türkiye’nin,
2011’den bu
yana 100 binin
üzerinde marka
başvurusuyla
Avrupa’nın en fazla marka
başvurusu yapan ülkesi
olduğunu ifade etti.

DÜZENLİ ARTIYOR
Türkiye’nin sınai mülkiyet

alanında da dünyada
adından söz ettirmeye
devam ettiğini ifade eden
Koca, “Bu alanda kaydedilen
gelişmenin temel göstergesi
olan başvuru sayıları düzenli
bir şekilde artıyor. Bu durum,
Türkiye’nin fikri sermayesinin
genişlemeye de devam
ettiğini gösteriyor” dedi.

Sınai mülkiyet alanında

istenilen düzeye henüz
ulaşamadıklarını belirten
Koca, şunları söyledi:
“Ülkemizde KOBİ sayımız
300 bin, büyük ölçekli
işletmemiz 7 bin civarında.
Üniversite sayımız 200’e
yaklaştı. Ar-Ge merkezimiz
579, tasarım merkezi sayımız
68 ve teknopark sayımız
65’e ulaştı. Buna rağmen
Türkiye’nin yıllık yerli patent
başvuru sayısı, 2016’da 
6 bin 445’te kaldı. Faydalı
model başvurularıyla birlikte
değerlendirildiğinde yerli
buluş sayısı 10 binin 
üzerine çıktı.”

İstanbul Ticaret Odası
Sigortacılık Meslek
Komitesi Başkanı ve
Meclis Üyesi, TOBB Sektör
Meclis Üyesi, TOBB 
Genel Kurul Delegesi
Levent Korkut’un annesi
Nurihayat Korkut,
aramızdan ayrıldı. 
28 Kasım 2017 Salı günü

ahiret yolculuğuna
uğurladığımız merhumeye
Allah’tan rahmet, kederli
ailesine, sevenlerine sabr-ı
cemil ve camiamıza
başsağlığı dileriz.

BAŞSAĞLIĞI

Bu hafta size belki biraz sıkıcı
ama yakın zamanda bizi
etkileyebilecek bir yazı kaleme
aldım. Soru şu; yatırımcı 12
aylık vadede bile ABD
Hazinesi’nden yüzde 1.60 faiz
isterken 5 yılda istediği faiz
sadece yüzde 2. Peki yatay
getiri eğrisi ne demek? Süre
ilerledikçe büyüme ve
enflasyon beklentilerinin düşeceği
hatta bir stagflasyon riskinin olduğu
fiyatlaması demek.

Kafa karıştı mı? Şöyle
özetleyeyim: ABD tahvillerine
yatırım yapanların 2018 sonuna
kadar pek FED ile kavga etmeye
niyeti yok! Seneye 3 faiz artırımı
gelebileceğine de kani olmuşlar.
Ancak ondan sonrası için piyasa ile
FED’in öngörüleri arasında gece ve
gündüz kadar fark var.

Mevcut ABD tahvil faizi getiri
eğrisine baktığımızda 10 yıllık ve 2
yıllık tahvil faizlerinin farkı 58 baz
puana gerilemiş (10 yıllık tahvil
yüzde 2.33, 2 yıllık tahvil yüzde
1.75). Bu faiz farkının en son bu
kadar daraldığı dönem Kasım 2007.
Ondan önce 2006 ve 2007’de ise bu
farkın eksiye dahi döndüğü
zamanlar oldu.

O dönem “enflasyon
beklentilerinin iyice arttığı ve
ekonominin aşırı hızlı büyüdüğü”
beklentilerinin fiyatlandığı (ABD
büyüme yüzde 6’larda, enflasyonda
da yüzde 4’leri geçiyordu) konut
piyasası da en hızlı dönemini

yaşıyordu. Yani getiri
eğrisinin kısa tarafı aşırı
ısınan ekonomi ve
enflasyonun baskısı
altındaydı. Nitekim kısa
bir süre sonra 2008 krizi
geldi ve bütün getiri
eğrisinin kısa tarafı çöktü.

Şu anki durumda ise
ekonomi aşırı hızlı büyümüyor,
konut piyasasında toparlama olsa da
balondan bahsetmek mümkün
değil, hatta enflasyon oldukça yavaş
yükseliyor. Kısa vadeli faizleri tek
rahatsız eden FED’in faiz artışı.

Belki de şu şekilde sormak daha
iyi olabilir: “2006-2007 dönemine
benzer bir ekonomik aktivite
olmamasına rağmen piyasa neden
benzer bir yatay getiri eğrisini
fiyatlıyor?” Piyasa “FED’in
tahminlerinin tutmayacağını, bu
faizleri çıkardığı gibi indirmek
zorunda kalacağını, çünkü
ekonominin 2 yılda yeniden hızla
soğuyacağını” düşünüyor ve tahvil
piyasasında ona göre fiyatlıyor.

FED bir yandan faiz artırıyor,
diğer yandan getiri eğrisinin vade
uzadıkça faizin yükseldiği bir şekle

dönmesini bekliyor. Böylece faiz
artışlarının ekonomideki
toparlamayla uyumlu olmasını
bekliyor. FED’in bu beklentisi hisse
senedi piyasasında karşılık buluyor.
Ekonominin toparlanacağı ümidiyle
hisse çarpanları artmasına rağmen
yatırımcı ısrarla pozisyonunu
koruyor. Ancak tahvil tarafındaki
ters fiyatlama eğer tersine dönerse
(yüzde 2.5’lerde büyüme ve yüzde
2’lerde enflasyon) özellikle getiri
eğrisinin 10 yıllık bölümünde büyük
zararların yazılacağı faiz artışına
neden olacak. Eğer orta vadede işler
yeniden sıkıntılı olacaksa bu sefer de
kısa vadeli faizlerde ciddi düşüş
olur. Öte yandan bu durumda hisse
senetlerinde fiyatlamanın nasıl
oluşacağını düşünmek bile
istemiyorum!

TÜRKİYE, Katar ve İran arasında ticari
malların taşımacılığı ve transit geçişi
kolaylaştıran anlaşma imzalandı. Tahran’da
imzalanan anlaşma, üç ülke arasındaki ticari
ilişkilerin genişlemesine zemin hazırlayacak.
Anlaşma gereği İran, Türkiye ve Katar arasında
transit geçişi sağlayan ülke olacak. Üç ülke
arasında ortak çalışma grubunun da oluşacağı
öngörülen anlaşmada, yılda üç değerlendirme
toplantısı yapılması kararlaştırıldı.

Taşımacılıkta yeni anlaşma

TOBB Başkanımız M. Rifat Hisarcıklıoğlu, İTO Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Çağlar, İTO Meclis Başkanı Şekib Avdagiç, Ege Bölgesi Sanayi Odası
Başkanı Ender Yorgancılar, İstanbul Ticaret Borsası Başkanı Ali Kopuz, ATO
Başkanı Gürsel Baran, Kocaeli Ticaret Odası Başkanı Necmi Bulut, TÜSİAD

Başkanı Erol Bilecik, Hazine Müsteşar Yardımcısı Dr. Ahmet Genç, Tüm
Otobüsçüler Federasyonu Başkanı Mustafa Yıldırım;

Değerli başkanlarım, Meclis Üyesi arkadaşlarım, sigorta şirketlerinin yöneticileri,
acente ve broker meslektaşlarım, eksper arkadaşlarım, İSOK Yönetim Kurulu

arkadaşlarım, büyüklerim, sevgili kardeşlerim, sevgili dostlarım; anneme yakışır bir
şekilde gerçekleştirilen cenaze merasiminde, tarafımıza gösterilen birlik, dayanışma,
sevgi; beni ve aile bireylerimizi ziyadesiyle memnun etmiştir. Cenazeye iştirak eden,
telefon eden ve bizatihi taziyeye gelen, başsağlığı dileklerini ileten, çelenk gönderen

hepinizden Allah razı olsun. Anneme ve hepimizin ebediyete intikal etmiş olan
yakınlarımıza Allah’tan rahmet ve sabırlar dilerim. Sevgi ve saygılarımla.”

LEVENT KORKUT

Nurihayat
Korkut’a veda

ABD faizleri yükselir mi?
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Cüneyt BAŞARAN
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Vergi incelemesinde uyulacak esaslar
“Vergi Usul Kanunu’nun” 140’ıncı
maddesinin konusunu oluşturmaktadır. Bu
bağlamda “Vergi incelemesi yapanlar,
yaptıkları inceleme sırasında söz konusu
kanun maddesinde yer alan esaslara uymak
zorundadırlar. Şöyle ki;

l İncelemeye tabi olana, bunun mevzuu
(konusu) işe başlamadan önce mükellefe
açık olarak izah edilir. Burada yer alan
mevzuun izah edilmesi tanımlanmasından
anlaşılması gereken yapılacak incelemenin
konu, gerekçe, tür, kapsam ve dönemini
içerecek şekilde bir bütün olarak mükellefe
açıklanması anlamına gelmektedir.

Bu nedenle; mükelleflerin inceleme
başlamadan önce incelemenin dönemi ve
hangi vergi türüne göre hangi konuda
incelenecekleri konusunda bilgilenme hakkı
vardır. Bu nedenle inceleme elemanları bu
konudaki gerekli açıklamaları mükellefe
yapmakla yükümlüdürler. 

İncelemeye başlamadan önce
düzenlenmesi öngörülen “incelemeye
başlama tutanağında en az (asgari)
aşağıdaki bilgilerin yer alması
gerekmektedir. Bu bilgiler;

l Nezdinde inceleme yapılanın kimlik
bilgileri, ünvanı, adresi ve faaliyet konusu,

l İncelemenin türü (tam/sınırlı
inceleme), 

l İncelemeye alınma gerekçesi,
l İnceleme Konusu, 
l İncelemene dönemi,
l İnceleme mükellefin iş yerinde

yapılacaksa buna ilişkin olarak nezdinde
inceleme yapılanın muvafakati, (izni)

l Tutanağın düzenlenme yeri ve tarihi,
inceleme elamanın ve hazır bulunması
halinde mükellefin veya temsile yetkili olan
kişilerin imzası,

l Mükellefin incelemeyle ilgili hak ve
yükümlülüklerin hakkında bilgi” olarak
belirlenmiştir. 

Mükelleften defter ve belgeler yazılı
olarak istenir ve tutanakla teslim alınır.
Konuya ilişkin yazıda ibraz edilecek defter
ve belgeler ile ibraz süresi ve yeri, ibraz
edilmemesi halinde uygulanacak
müeyyidelere yer verilir. 

Mükellefin yazıya gerek kalmaksızın
defter ve belgelerin ibrazı üzerine defter ve
belgeler tutanak düzenlenerek alınır. Bu
bağlamda, teslim alınan defter ve belgelerin
mahiyeti ile teslim eden ve alan kişilerin
kimlik bilgileri ve imzalarına yer verilir. Bu
bağlamda da mükellefler elektronik olarak
tutulmasına izin verilen defter ve belgeleri
elektronik ortamda ibraz edilebilir.

Her hal ve takdirde Vergi Usul
Kanunu’nu “Arama” ile ilgili hükümleri
(VUK md:142-147) geçerlidir.

“Vergi incelemesi sadece inceleme görev
yazısında belirtilen konu ve döneme ilişkin
olarak yapılır. İnceleme konusu ve dönemi
ile ilgili olmayan herhangi bir hususa ilişkin
mükelleften bilgi ve belge talebinde
bulunulamaz. Yürütülmekte olan
incelemeler sırasında görevlendirme
yazısında belirtilen farklı bir konu veya
döneme ilişkin eleştiriyi gerektiren
hususların tespiti durumunda söz konusu
durum inceleme görevini verenlere bildirilir.
Görevlendirme yazısında yer alan inceleme
konusuna giren tespitlerin, bu yazıda yer
almayan farklı vergi türlerine ilişkin olarak
da rapor yazılmasını gerektirmesi
durumunda, bu husus yeni görevlendirme
gerektirmez.”(Vergi incelemesinde
Uygulanacak Usul ve Esaslar hakkında
Yönetmelik’in 6’ncı maddesinde 25.10.2016
gün 29868 sayılı Resmi Gazete ile değişiklik
yapılmasına dair yönetmelik)

Vergi incelemeleri esas itibarıyla
incelemeye tabi olanların iş yerinde yapılır.
İş yerinin müsait olmaması, ölüm, işin terk
edilmesi gibi zaruri sebeplerle incelemenin
iş yerinde yapılması imkansız olur veya
mükellef ve vergi sorumluları isterlerse
inceleme dairede yapılabilir. Bu takdirde
incelemeye tabi olanın defter ve belgelerini
daireye getirmesi kendisinden yazılı olarak
istenir. Bu bağlamda da incelemenin dairede
yapılması halinde istenilen defter ve
belgeleri belli edilen zamanda mazeretsiz
olarak getirmeyenler, bunları ibraz etmemiş
sayılırlar. Haklı bir mazeret gösterenlere,
defter ve belgelerini daireye getirilmeleri
için uygun bir süre verilir. 

(x)Konuya ilişkin ayrıntılı bilgi için;
“Vergi İncelemesinde Uyulacak usul ve
esaslar hakkında Yönetmelik” 31 Ekim 2011-
28101 sayılı Resmi Gazete, söz konusu
yönetmelikte değişiklik yapılmasına dair
yönetmelik 25.10.2016 -29868 sayılı 
Resmi Gazete)
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Dr. Veysi SEVİĞ

Vergi incelemesinde
uyulacak esaslar

İstanbul
Ticaret
Odası’nda
düzenlenen 
‘Yeni Dünya ve
Yeni Ticaret’
seminerini
gençler büyük
ilgiyle izledi.
Toplantıda
konuşan İTO
Yönetim Kurulu
Başkanı 
İbrahim Çağlar,
“Sizlerden
girişimci
olmanızı ve aile
şirketlerinizin
devamlılığını
sağlamanızı
bekliyoruz” dedi.

Paranın kıymeti
alın terinden gelir

Toplantıda ‘Paramız kıymetli’ başlığı
altında bir konuşma yapan İstanbul Ticaret
Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Mim
Kemal Öke, “Paramız kıymetli diyoruz.
Önce kıymet kelimesinden başlayalım.
Kıymet nedir? Kıymet değer demektir.
Değer ise etik ve estetik vasıfları olan bir
şeydir. Yani değerin bir ahlakı ve güzelliği
olacak” dedi. Öke, Friedrich Nietzsche’nin
çok eskiden yaşamasına rağmen
“Değerlerin değersizleştirildiği” ifadesinin
sanki 21’inci yüzyılı anlattığını söyledi. Mim
Kemal Öke, sözlerine şöyle devam etti:
“Değerlerin değersizleştirildiği bir yüzyılda
yaşıyoruz. Dünyanın ne tarafına bakarsanız
bakın muazzam bir yozlaşma ile karşı
karşıyasınız. Bu dünyada ruhumuzu temiz
tutmamız önemlidir. Kıymet dediğimiz şey
böyle bir şeydir. Peki para nedir? Parayı
değerin yerine koyarsanız, etiğin yerine
koyarsanız, hatta inancın yerine koyarsanız
olmaz. Para önemlidir fakat sizin için para
amaç mıdır yoksa araç mıdır? Önce bunu
düşünmeniz lazım. Paranın kıymetini
bilmemiz lazım. Peki paranın kıymeti
nereden geliyor? Kazanmaktan, alın
terinden geliyor.”

Yayıncılıktaki 
değişimi
gözlemledim

‘Markamız ve biz’ konulu konuşmasını
gerçekleştiren BluTV Kurucusu Aydın
Doğan Yalçındağ, kendi girişimi olan dijital
medya fikrinin geçmişini şöyle özetledi:
“2013 yılında üniversiteden mezun
olduktan sonra ABD’de bir okula gittim.
Okuldan sonra iki yıl bir yatırım bankasında
çalıştım. Eninde sonunda Türkiye’ye dönüp
aile şirketine katılacağımı biliyordum. Fakat
bankada çalıştığım iki yıllık dönemde
medya sektöründe olan değişimleri
gözlemleme fırsatım oldu. Yayıncılık
anlamında yaşanan değişimleri görünce
kafamda çok net fikirler oluşmaya başladı.
Aile şirketimizin de bu yönde adımlar
atması gerektiğini düşündüm ve Türkiye’ye
döndüm.” Şirketlerinin bu değişime ayak
uydurması gerektiği konusunda fikirlerini
aile bireyleri ve şirket yöneticileri ile
paylaşan Yalçındağ, “Aylar süren istişare
döneminden sonra onları bu fikre ikna
ettim. Peki medya ve yayıncılık
sektöründeki değişimler nedir? Artık yayın
içeriklerini, dizi ve filmleri televizyondan
izlemek yerine internet üzerinden izliyoruz.
2011 ve 2016 yılları arasında yapılan
küresel bir araştırma, 18-24 yaş
aralığındaki insanların televizyon izleme
oranının yüzde 37 düştüğünü gösteriyor.
Bu verilerle yola çıkarak BluTV’yi kurduk”
diye konuştu.

Stratejinizi 
çağa uydurun

Konuşmasının başında birçok büyük
şirketin zaman içerisinde battığını dile
getiren Hackquarters Kurucusu Kaan
Akın, “Özellikle aile işi yapan, güzel
değerler oluşturmuş aileler konu olunca
bu değerlerin taşınması da başka bir konu
oluyor” dedi. Akın, 90’lı yıllardan sonra
çıkan her yeniliğin, her teknoloji ürününün
nüfusa yayılım hızının çok hızlı olduğunu
belirtti. Akın, “Mesela telefon 1900’lü
yıllardan önce başladığı halde, ABD’deki
insanların yüzde 90’ına ancak 100 senede
ulaşmış. Bir yandan da cep telefonuna
bakacak olursak, cep telefonu sadece 
15 yıl içinde bu kadar hızlı bir şekilde
yayılmış. O yüzden biz kendi çağımıza
değişimin hızının en yüksek olduğu çağ
diyoruz. Yenilikleri 100 milyon kullanıcıya
ulaşması yönünde incelediğimizde ise
telefon 80 yılda, cep telefonu 15 yılda,
internet yaklaşık 8 yılda bu rakamlara
ulaşmış. Candy Crush adlı uygulamanın
100 milyon kullanıcıya ulaşması 1 yıl 
bile sürmedi. Bu nedenle artık bu çağa
uygun stratejiler ve işler yapmamız
gerekiyor” dedi.

İTO Meclis Üyesi
ve Arzum Elektrikli
Ev Aletleri Yönetim
Kurulu Başkanı Talip
Murat Kolbaşı, ‘Aile
Şirketlerinde
Sürdürülebilir
Başarı’ adlı bir

konuşma yaptı. 
Aile işletmelerinin
dünya ticaretinin
yüzde 70’den
fazlasını elinde
bulundurduğunu
vurgulayan Kolbaşı,
“Bu şirketlerin

sürdürülebilirliği
dünyanın her
yerinde insanların
üzerinde çalıştığı bir
konu. Bunların en
önemlisi 1989’da
İsviçre’de kurulan
The Family 
Business Network
International (FBN).
Böyle bir oluşumu
fark edince biz de
2012 yılında Türkiye
Aile İşletmeleri
Derneği’ni (TAİDER)
kurduk. Bu derneğin
de şu anda 152 aile
ve 507 aile bireyi
üyesi bulunuyor”
şeklinde konuştu.
Murat Kolbaşı,
konuşmasının
devamında, uzun
süre ayakta
kalabilen aile
işletmelerinin
sürdürülebilir bir aile
ve işletme yapısına
sahip olmasının 
7 ana sebebini 
şöyle özetledi:
n Değişen 

dünyaya uyum
sağlamak

n İnsana değer
vermek

n İşe 
odaklanmak

n İşletmede
çalışanlarına 
yetki devrini
başarabilmek

n Temel aile
kültürüne ve
değerlerine
sahip olmak ve
bunları nesiller
boyu sürdürmek

n Aile içi güçlü
iletişim

n Sonraki 
kuşağın
yetiştirilmesi 
ve onlara 
yetki devrinin 
yıllar 
öncesinden
planlanması

İLKER BAŞÖZ

İ
STANBUL Ticaret Odası (İTO)
üyelerinin genç veliahtları
geleceği şekillendirmek için bir
araya geldi. İTO Genel Sekreteri

Ömer Bal ve İTO Genel Sekreter
Yardımcısı Hasan Uluç
Hacıhasanoğlu’nun da katıldığı
‘Yeni Dünya ve Yeni Ticaret’ 
adlı seminere gençlerin ilgisi
büyüktü.

Toplantıda değişen dünya ile eski
ticaretin kurallarının da değiştiğini
belirten İTO Yönetim Kurulu
Başkanı İbrahim Çağlar, “‘Yeni
Dünya, Yeni Ticaret’ diyoruz.
Çünkü dünya değişiyor, ticaret de,
eski kuralları yıkıyor. Küçücük
telefonlarımız bile küresel bir bilgi
ağıyla çepeçevre dünyayı kuşatıyor.
Bugün geldiğimiz noktada sadece
birkaç tuşla dünyanın bir ucundan
sipariş verebiliyoruz” dedi.

GİRİŞİMCİ OLUN
Çağlar, sözlerine şöyle devam

etti: “Eskiden bir konu hakkında
farklı düşündüğümüzde,

büyüklerimiz bize; ‘Başımıza icat
çıkarma’ derdi. Ama ben size
şimdi diyorum ki, gençler,
başımıza icat çıkartın, farklı
düşünün, hayal etmekten asla
korkmayın. Sizin gibi genç
kardeşlerimi görünce, en çok da
şunun üstüne basa basa
söylüyorum, girişimci olun.”

DEVAMLILIK SAĞLAYIN
İstanbul Ticaret Üniversite-

si’nin faaliyetlerini de anlatan
Başkan Çağlar, şunları söyledi:
“İstanbul Ticaret Odası olarak bir

üniversitemiz var. Burada da
ağırlıklı olarak, ‘nasıl 
girişimci yetiştiririz?’ onun
derdindeyiz. Çünkü ABD ile 
kıyasladığınız zaman girişimci
yetiştirme konusunda 
25-30’larda biriz. Avrupa ile
kıyasladığımız zaman yaklaşık 
16-17’lerde biriz. Ama bizim de
aile şirketlerimiz var. Aile
büyükleriniz şirketleri almışlar,
bugünlere kadar getirmişler.
Sizlerden girişimci olmanızı ve 
bu şirketlerin devamlılığını
sağlamanızı bekliyoruz.”

Aile şirketlerine ilaç olacak 7 öneri 

15

Aile şirketlerinin 
geleceği gençlerde 
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İstanbul Shopping Fest’e 

ALIŞVERİŞ turizmiyle
ilgili yeni trendleri
değerlendirmek ve
sürdürülebilir pazarlama
stratejileri geliştirmek üzere
24 Kasım’da İtalya’nın
başkenti Roma’da
düzenlenen Alışveriş Turizmi
Forumu’nda (Shopping
Tourism-II Forum Italiano),
İstanbul Shopping Fest (ISF)
özel davetli olarak yer aldı.
Dünyadaki alışveriş
destinasyonları arasında ilk
10 içerisinde yer alan
İstanbul, turizm
profesyonellerinin 
buluştuğu foruma, İtalya
dışından davet edilen tek
şehir oldu.

İSTANBUL’UN
BAŞARISI

İtalya Kültür ve Turizm
Bakanlığı, İtalyan Tüccarlar
Konfederasyonu, turizm

acenteleri temsilcileri,
alışveriş merkezleri
yöneticileri, havalimanı
işletmecileri ve turizm
sektörü profesyonellerinin bir
araya geldiği forumda,
İstanbul’un her yıl haziran
ayında düzenlenen İstanbul
Shopping Fest ile alışveriş
turizmindeki başarısı
anlatıldı. Etkinliğe keynote
konuşmacısı olarak katılan
İSF Genel Müdürü Hicran
Özbük, festivale yönelik bilgi
ve tecrübelerini anlattı.
Kültür ve Turizm Bakanlığı
ve İstanbul Valiliği desteği,
İstanbul Büyükşehir
Belediyesi ve İstanbul Ticaret
Odası işbirliği ile düzenlenen
İstanbul Shopping Fest,
Azerbaycan’dan sonra
alışveriş turizmine yeni bir
soluk kazandırmayı
amaçlayan İtalyanlara da
örnek olacak.

İtalya’dan özel davet
Alışveriş turizmini bir çekim unsuru olarak kullanmak isteyen
ülkeler kervanına İtalya da katıldı. Dünyadaki alışveriş
destinasyonları arasında ilk 10’da yer alan İstanbul’u anlatmak
üzere İstanbul Shopping Fest (İSF), İtalya’daki Alışveriş
Turizmi Forumu’na davet edildi.

Hangi durumda 
‘iş göremezlik
ödeneği’ veriliyor?

İ
ŞÇİLERİN hastalanmaları
halinde SGK tarafından
yetkilendirilen hekim veya
sağlık kurulu raporlarında

belirtilen istirahat süresince geçici
olarak çalışamama hallerinde iş
göremezlik ödeneği veriliyor. Halk
arasında istirahat parası veya rapor
parası olarak da bilinen bu
uygulamada; iş göremezliğin
başladığı tarihten önceki bir yıl içinde
en az 90 gün kısa vadeli sigorta primi
bildirilmiş olması şartıyla geçici iş
göremezliğin üçüncü gününden
başlamak üzere her gün için istirahat
parası veriliyor.

Hastalık halinde iş kazası ve
meslek hastalıklarından farklı olarak
hastalığın ilk iki günü için SGK rapor
parası vermiyor.

SGK mevzuatına göre istirahat
raporu bulunan işçilere istirahatli
oldukları süre boyunca işverenlerin
ücret ödeme zorunluluğu
bulunmuyor. Ancak işverenlerin söz
konusu sürelerde ücret ödemesi
halinde de bir sakınca bulunmuyor.
Sadece yapılacak SGK işlemleri
değişiyor. Bu işlemler şöyle
açıklanıyor: 

İstirahatli işçilere, işveren ücret
ödemezse yapılacak SGK işlemleri
neler?

Ay içinde işe girişi veya işten çıkışı
bulunmayan, hastalanmasına bağlı
olarak ay içinde raporlu olması
nedeniyle bazı günlerinde
çalışmayan ve çalışmadığı günler için
de ücret almayan sigortalıların ilgili
aydaki prim ödeme gün sayıları;
ilgili ay gün sayısından, ücret almaya
hak kazanılmamış gün sayısı
çıkartılmak suretiyle hesaplanarak
işlem yapılması gerekiyor.

Örneğin (A) Ltd. Şti.’ne ait bir

işyerinde çalışan Ali isimli
işçinin, 2015/Eylül ayında
hastalanması nedeniyle 10 gün
istirahatli olduğu ve ayın kalan
günlerinin tamamı için ücret almaya
hak kazanmış olduğu
varsayıldığında, söz konusu ayda 
30 gün bulunması ve sigortalının 
10 gün eksik çalışmış olması
nedeniyle, bahse konu sigortalının
2015/Eylül ayındaki prim ödeme
gün sayısı 20 olacak.

Raporlu işçiye ücret ödenirse
yapılacak SGK işlemleri?

İşverenler tarafından SGK’dan
rapor parası (geçici iş göremezlik
ödeneği) alan sigortalılara, ödenen
geçici iş göremezlik ödeneği ile
normal günlük kazançları arasındaki
fark ücretleri veya SGK tarafından
ödenen geçici iş göremezlik ödeneği
dikkate alınmaksızın ayrıca normal
günlük ücretlerinin ödendiği
durumlarda, geçici iş göremezlik
ödeneği alan sigortalılara, istirahatli
bulundukları süreler için
işverenlerince yapılan bu ödemeleri
SGK prime tabi tutuyor.

Sorularınız için:
isakarakas@hotmail.com

İşçi
hastalandığında,
geçici olarak
çalışamama halinde
işçiye ‘iş göremezlik
ödeneği’ veriliyor.
Halk arasında
‘istirahat parası’ 
ya da ‘rapor parası’
olarak bilinen
uygulamada; SGK
mevzuatına göre
istirahat raporu
bulunan işçiye
istirahatli olduğu
sürede işverenin
ücret ödeme
zorunluluğu yok.
Aynı şekilde
işverenin ücret
ödemesinde de bir
sakınca yok. Peki,
bu durumda
yapılacak SGK
işlemleri neler? 

SGK’dan geçici iş
göremezlik ödeneği alan
(ay içinde istirahatli olan)
sigortalıların prim ödeme
gün sayıları, ücret aldığı
günler dikkate alınmak
suretiyle hesaplanıyor.

Dolayısıyla prime tabi
tutulan bu ödemelerin
sigorta primine esas
günlük kazanç alt
sınırının altında kalması
halinde, prime esas
günlük kazanca
tamamlanarak, iş kazası
ve meslek hastalığı
sigortası primi de dahil

olmak üzere prime tabi
tutulması ve bu primlerin
ilişkin olduğu sürelerin
aylık prim ve hizmet
belgesinde prim ödeme
gün sayısına ilave
edilmesi gerekiyor.
Örneğin (B) Ltd. Şti.’ne
ait bir işyerinde
çalışmakta iken 
17-25 Mart 2015
döneminde istirahatli
olması nedeniyle
SGK’dan geçici iş
göremezlik ödeneği alan
sigortalı Veli Bey için
işvereni tarafından bu

süreler için SGK
tarafından ödenen geçici
iş göremezlik ödeneği
dikkate alınmaksızın tam
ücretinin ödendiği
varsayıldığında, söz
konusu sigortalının
2015/Mart ayındaki 
prim ödeme gün sayısı
30 olacak.

İstirahatli sürelerde
işverence ücret
ödenmemesi halinde 
ise sigortalının
2015/Mart ayı prim
ödeme gün sayısı 
31-9=22 olacak.

Emekliliği de etkiliyor
İstirahat raporu alan

işçiye, bahsedilen sürelerde
işvereni tarafından ücret
ödenip ödenmemesi, aynı
zamanda işçinin emekliliğini
de etkiliyor. Zira ücret

ödenmesi halinde işçi, SGK
prim gün sayısını artırıyor.
İşçinin ölümü halinde bir
gün bile SGK priminin eksik
olması halinde geriye kalan
dul ve yetimlerine maaş

bağlanamadığı
düşünüldüğünde söz
konusu ücret ödemesinin
ne kadar hayati öneme
sahip olduğu daha iyi
anlaşılıyor.

İsa 
KARAKAŞ

SGK, hangi hallerde rapor parası veriyor?

Prim ödeme gün sayısında, ücret 
aldığı günler dikkate alınıyor
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Endüstri 5.0’a hazır mıyız?
Artık

teknolojideki
gelişmeler sabit
hızda ilerlemiyor,
aksine yüksek
ivme kazandı.

Bunu daha iyi
anlayabilmek için
endüstri
devrimlerinin
kronolojisine
bakmamız yeterli.

Endüstri 1.0: Su ve buhar
gücünün keşfi ve ilk
makineler. (1780’ler)

Endüstri 2.0: Elektriğin
keşfi ve seri üretim.
(1880’ler)

Endüstri 3.0: Dijital,
elektronik cihazlar ve
bilişim. (1980’ler)

Endüstri 4.0: Siber-
fiziksel sistemlerin devreye
girişi. (2010’lar)

Endüstri 5.0: Toplum için
insansız teknolojiler.
(2017…)

Endüstri devrimlerinin
zaman aralıkları 100 yıllık
dilimlerle ilerlerken 2000

sonrası, neredeyse 
10 yıla kadar düştü.

Almanya
önderliğinde
başlatılan Endüstri
4.0’ı anlamaya
çalışmaya devam 
ededuralım,
Japonlar,
geliştirdikleri
‘toplum için teknoloji

devrimi’ sayesinde, beyin
gerektirmeyen işlerde ve
yaşlılar için istihdam etmek
üzere yapay zeka/robotik
teknolojileri devreye
sokacaklarını açıkladı.

Japonlar’a göre 
Endüstri 5.0, insanların

yapamadıklarını yapacak,
insanın yaratıcılığını insan
için ön plana çıkaracak 
bir devrim. 

Bilişim fuarı CeBIT
2017’ye katılan Japonya
Başbakanı Shinzo Abe,
fuarda Society 5.0 (Toplum
5.0) felsefesini, ‘teknoloji
toplumlar tarafından bir
tehdit olarak değil, bir
yardımcı olarak 
algılanmalı’ inancıyla
temellendirdiklerini söyledi.
Abe, fuar dönüşü Endüstri
4.0 devrimin ardından
yaşanan yeni dönemi,
Tokyo’da Society 5.0 
ismiyle başlattı.

Süper akıllı toplum
Shinzo Abe, Toplum

5.0’ı, dijitalleşmenin ve
robotların etkisini
demografik, ekonomik, etik
ve sosyolojik yönden
değerlendirerek, insanların
makine ve robotlarla
ilişkisinin en verimli biçimde
sağlandığı ‘süper akıllı
toplum’ modelini öneriyor.

Bu bağlamda, Toplum
5.0, bilgi toplumundan süper
akıllı topluma geçişi ifade
ediyor. Avcı toplumu ile
başlayan insanlık, bugün
artık bilgi toplumundan
süper akıllı topluma geçiş
sürecinde.

Toplum 5.0 kavramıyla

Abe, süper akıllı toplumun
tanımını yapıyor. Toplum
5.0’ı, Endüstri 4.0’ın getirdiği
teknolojik yenilikleri topluma
en verimli şekilde entegre
ederek, ülkenin geleceği için
tehdit teşkil eden sorunları
ortadan kaldırabilecek bir
devrim olarak
değerlendiriyor.

Diğer yandan Endüstri
5.0’ı Japonya dışında farklı
yorumlayanlar da var.

Bir danışmanlık firmasının
yaptığı araştırmaya göre
Endüstri 5.0, üretime insan
dokunuşunu tekrar geri
getirmeyi hedefleyen bir
akım ve buna da işbirlikçi

endüstri (collaborative
industries) adı veriliyor. Bu
bağlamda üreticilerin yüzde
85’i, bağlantılı iş gücünü,
yani robotlarla işbirliğini,
kendi standart üretim
süreçlerinde olağan görüyor.

Araştırmaya göre
robotlar, yüksek hacimli
standart süreçlerde üretilen
ürünler için çok iyi iken, her
bir ürün için ‘özel şeyler’
eklenmek istendiğinde
yönlendirmeye ihtiyaç
duyuyor. Bu durum, 
üretim süreçlerine insan
dokunuşunu geri 
getirmeye ihtiyaç 
olduğunu gösteriyor.

İşbirlikçi
robotlar 

İşbirlikçi robotlar,
insan işçilerle uyumlu,
birbirlerinin tamamlayıcısı
olarak çalışıyor. Sonuç
olarak robotlarla çalışan
insanın daha karmaşık
projelerde yaratıcılığını
kullanabilmesinin yolu bu
şekilde artırılmış oluyor.

Örnek; İzlanda’nın en
büyük süt ürünleri
üreticisi bir firmanın
yöneticisi, işbirlikçi UR5
robotları sayesinde tek
başına çalışmaya göre
şimdiden üç adam yıl
kazandık diye açıklama
yaptı.

İşbirlikçi robotların,
belirli karakteristik
özellikleri esnek, kolay
programlanabilir ve
güvenli olmaları. Bu ön
koşullar sağlandığında
gerçek insan ve robot
işbirliği yapılabiliyor ve
serpilip büyüyebiliyor.
Yöneticiye göre, insan-
robot işbirliği gelecekte
sonsuz fırsatları
barındırıyor.

Özel sektör, endüstri
geçişlerini iyi anlamalı

TÜBİTAK’ın araştırmasına göre, sanayimizin
endüstri olgunluk seviyesi, Endüstri 2.0 ile Endüstri
3.0 arasında yer alıyor. Yani Endüstri 2.5
seviyesindeyiz. İş dünyasının Endüstri 2.5
seviyesinde olduğunu akıldan çıkarmadan,
gereken yatırımlara hız vermesi gerekiyor. Endüstri
2.5 seviyelendirmesinin, insan yönetiminden
kurumsal anlayışa kadar daha birçok konuda da
geçerli olduğunu unutmayalım. Kamu ve özel
sektör ile üniversitelerin, endüstri dönemi
geçişlerinin iyi anlaşılmasını sağlayacak
bilgilendirme seferberliği içine girmesi şart.

Toplum 5.0
felsefesinin 
ülkemizde iyi 
anlaşılması gerekiyor.
Toplum 5.0 sadece
teknolojinin gücünü
artırmayı değil aynı
zamanda toplumun
yaşam kalitesini de
artırmayı amaçlayan bir
felsefe. Ülkelerin
ekonomik gelişmişlik ve

kalkınma seviyesi ile
inovasyon ve teknoloji
üretme kapasitesi
arasındaki göstergeler
arasında doğru orantı
olduğu biliniyor.
Çocukların ve gençlerin
deneye yanıla, hata
yaparak, sorgulayarak,
özgür düşünerek, yeni
fikirler geliştirmesinin
yolu açılmalı.

Yeni fikir geliştirmenin
yolu açılmalı

Bir fincan kahvenin 
40 yıl biyodizeli var 

İngiltere’nin başkenti Londra’da otobüslerde egzoz gazı
emisyonunu azaltmak için kahve temelli biyoyakıt kullanılacak.

Öğütülmüş kahve
atığından biyodizel yakıt
üretilecek. Proje hayata
geçtiğinde Londra’nın
otobüsleri, B20 adlı yakıt
ile çalışacak. Yakıt ayrıca
karbon emisyon
değerlerini de yüzde 15
azaltmış olacak. 

AYŞE BAŞAK

K
AHVEYİ seviyoruz. Türk
kahvesi dünyaca meşhur. Bol
bol içiyoruz. Sadece biz mi?
Kahve tüketimi dünyada

yılda 150 milyon çuval düzeyinde. Bu
kadar kahve içiliyorsa, içilen kahvenin
telvesi ne oluyor? Ne yazık ki özellikle
kafelerde tüketilen tonlarca süzülmüş
kahve her gün çöpe atılıyor.

ÇÖPE GİTMEYECEK
Çöpe giden kahve atıklarını

değerlendirmek için çeşitli yollar
deneniyor. Zaman zaman bu sayfada
da sizlere duyurmuştuk. Kıyafetten
yola dökülen asfalta kadar kullanım
alanları ‘icat edilerek’ bu malzemenin
yeniden değerlendirilmesi sağlanmaya
çalışılıyor. Londra merkezli bir şirket,
petrol devi Shell ile ortak çalışarak
Londra’nın dünyaca ünlü otobüslerini
öğütülmüş kahve atığından üretilmiş
biyodizel yakıt ile çalıştıracak bir proje
üzerinde çalışıyor.

50 BİN TON İŞLENİYOR
B20 adı verilen bu yakıt, Argent

Energy ve Shell ortaklığı ile üretilecek.
Öğütülmüş çekirdeklerin içerdiği yağ
ayrıştırılarak dizel yakıta karıştırılıyor.
Bu şekilde yüzde 20 oranında
kahveden üretilen bir yakıt elde
ediliyor. Bu yakıt Londra otobüslerine
verildiğinde karbon emisyon değerleri
yüzde 10 ile 15 oranında azalmış

olacak. Şu anda kahve yakıtı üreten 
bu tesis, 50 bin ton kahveyi işleme
imkânına sahip. Bu değer ise
Londra’nın tükettiği kahve 
miktarının sadece dörtte biri!

KÂR-ZARAR ANALİZİ
Başlangıçta 6ı bin litre üretilecek

olan yakıtın zamanla saflaştırılıp,
başka yağlar da eklenerek tamamen
biyoyakıt olması için çalışılıyor.

Uzmanlar ise bir konuya dikkat
çekiyor: Kahvenin nerelerden nasıl
toplanacağı, toplamak ve işlemek için
ne kadar enerji harcanacağı ve ne
kadar karbon emisyonu ortaya
çıkacağı belli değil. Yani çevre
açısından kâr-zarar analizi yapılırsa
acaba aldığı verdiğinden çok mu 
olur? Henüz bilinmiyor! Yine de
kayda değer bir çalışma olduğu 
şüphe götürmüyor!

Kendi kendini temizleyecek
EVDE kedi bakmak güzel ama

kumuyla uğraşmak can sıkıcı değil
mi? Catolet, kediler için tasarlanmış,
kendi kendini temizleyen bir tuvalet.
Eğitilmiş köpekler için de olan 
ürün, eğer vaat ettiklerini
gerçekleştirebiliyorsa kedi severler
tarafından kısa sürede benimsenecek.

Kedi, üzerine geldiğinde hareket
sensörleri ile algılayan cihaz, kedinin
tuvaletini yapmasını bekliyor. Cihazın
üzerinde hareket edebilen bant var.
Kedi üzerinde iken bant sabit duruyor.
İdrar kendiliğinden alt bölmede, içinde
su olan kısma akarken, dışkı, bandın
üzerinde kalıyor. Kedi işini bitirip
gittiğinde ise hareket sensörleri kedinin
gittiğini algılıyor ve cihaz harekete
geçiyor. Bant yürümeye başlıyor ve
üzerindeki dışkıyı aşağıya bırakıyor.
Burada bir parçalayıcı mevcut. Dışkı ve
idrar su ile birlikte atılıyor. Yürüyen

bant ise otomatik yıkanıyor.
Catolet her ne kadar pil ile çalışsa

da seyyar cihaz değil. Sabit kurulmak
durumunda. Suyun tesisata
bağlantısını yapmak gerekiyor. Ancak
bu mümkün değilse yakındaki bir
musluktan su alınacak şekilde
bağlanabilir. Atık su hortumunu ise
klozete uzatmak gerekiyor. Şarj olmuş
pillerinin üç ay dayandığı belirtiliyor.

Catolet’in piyasaya sürüldüğünde
fiyatının ne olacağı belli değil. İsteyen,
299 dolardan erken sipariş verebiliyor.

Salih 
KESKİN

www.inovasyonuzmani.com
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spor için geldi

600 bin turist 

Son yıllarda

Antalya başta
olmak üzere
Türkiye’nin
birçok yerinde
öne çıkan spor
amaçlı oteller,
bu alandaki
turist sayısını da
artırıyor. Antalya,
İstanbul, İzmir,
Bursa, Kayseri
ve Erzurum’da
sayıları hızla
artan spor
amaçlı oteller
sayesinde
geçtiğimiz yıl
Türkiye’ye 
600 bine yakın
turist geldiği
tahmin ediliyor.
Bu turistlerin
yaptığı harcama
tutarının ise 
1 milyar doları
aştığı belirtiliyor.

CEYHUN KUBURLU

T
ÜRKİYE’de spor turizminin
toplamdan aldığı pay, yüzde
2’ye yaklaşıyor. Bu pastadan
en çok golf ve futbol pay

alıyor. Bir spor turisti, ortalama bir
turistin iki katı kadar harcama
yapıyor. Bir başka deyişle,
Türkiye’ye gelen yabancı
sporsever turistin harcaması bin
666 dolar düzeyinde. Türkiye’de
Belek’e gelen golfseverlerin sayısı
200 bine yakınken, bu yıl
Antalya’da kamp yapan futbol
takımı sayısı ise bin civarında. Bu
takımların yüzde 90’ı yabancı.
2016’da dünyada 1.3 trilyon dolara
yakın büyüklüğe ulaşan turizm
sektöründen sporun aldığı pay
yaklaşık 200 milyar dolar. Küresel
turizmin büyümesi yüzde 4-5’lerde
seyrederken, spor turizminde bu
rakam yüzde 10’lara kadar çıkıyor.

HER SPOR DALI MEVCUT
Türkiye’de turizmi 12 aya

yaymak, deniz-kum-güneş
üçlüsünün yanı sıra diğer turizm
kategorilerinde de gelişmek
isteyen sektörün hedefi büyük.
Son yıllarda golf ve futbol
turizminde atılan adımlar ve elde
edilen başarılar, Türkiye’nin spor
turizminden aldığı payın aslında
çok az olduğunun ve daha da

yukarılara gideceğinin en büyük
göstergesi. Son yıllarda yapılan
tesislerle birlikte artan kayak
sporu turisti de gelirde önemli bir
paya ulaştı. Antalya’da kurulan
birçok spor oteli ise golf ve futbol
dışında birçok olimpiyat
sporcusunun Türkiye’de
antrenman yapmasına olanak
tanıyor. Bu oteller sporcuların
olimpiyatlara ve şampiyonalara
hazırlanması için tasarlandı.
Bugün yüzmeden atletizme, masa
tenisinden judoya kadar birçok
alanda sporcular, Türkiye’deki
tesislerde şampiyonalara
hazırlanıyor. 

YENİ PAZAR GELİŞİYOR
Bu alanda yapılan yatırımları

değerlendiren yetkililer, şu bilgileri
verdi: “Golf turizminde başarılı
olduk. Son dönemlerde ise
Avrupalı futbol kulüpleri Antalya’yı
kamp merkezi yaptı. Şimdi yeni bir
pazar gelişiyor. Antalya artık
sadece futbol ve golf turizminin
merkezi olmayacak. Yüzme,
voleybol, atletizm, atıcılık ve diğer
sporlarla da öne çıkacak.
Olimpiyatlara hazırlanan
sporcular, kamp yeri bulmakta
zorlanıyorlar. Biz bunun için 
yeni bir proje geliştirdik.
Profesyonellerin arayacağı her
türlü hizmet Türkiye’deki 

otellerde mevcut. Yeni tesislerde
yüzmeden tenise, futboldan golfe
kadar birçok farklı alan bulunuyor. 
İtalya ve İspanya’da buna benzer
10’a yakın tesis var, ancak bu
tesisler çok eskidi ve yetersiz
kalıyor. Türkiye’deki tesisler 
ise son teknolojiye sahip. 
Havuzlar güneş enerjisi ile 
ısınıyor. Antrenman sonrası
oyuncular için özel renovasyon
odaları da bulunuyor.”

Tanıtıma da
katkı sağlıyor
Yeni projelerin Türkiye’nin tanıtımına da katkı
sağladığını anlatan yetkililer, tesislerin,
Avrupa’nın önde gelen sporcuları ve kulüpleri
için tasarlandığını söyledi. Yetkililer, şu
değerlendirmeyi yaptı: “Bu oyuncuların ve
takımların Türkiye’ye gelmesi tanıtıma çok
önemli katkıda bulunuyor. Her sporcu
milyonlarca takipçiye sahip. Buraya gelenler
sosyal medya hesaplarından yaptığı
paylaşımlarla Türkiye’nin güzelliklerini de
gözler önüne seriyor. Böyle olunca turizm de
canlanıyor. Gelen her sporcuyu en iyi şekilde
ağırlamak ve memnun kalmasını sağlamak
bizim için asıl görev. Turizmin zorlandığı
günlerde spor bizim için bir formül olabilir.”

Gençlik
kamplarının
sayısı artırılacak
GENÇLİK ve Spor
Bakanlığı’ndan yapılan
açıklamada, Türkiye’de 
30 civarında olan gençlik
kampları sayısının artırılacağı
kaydedildi. Açıklamada,
gençlik merkezlerinde
müzikten resime, spordan
kültür ve sanata kadar her türlü
aktiviteyi yapabilme imkanı
olduğu belirtildi. Türkiye’de

yaklaşık 280 gençlik
merkezinin bulunduğu
vurgulanan açıklamada, son
yıllarda özellikle gençlerin
ulusal ve uluslararası
müsabakalarda önemli
başarılara imza attığı, söz
konusu başarıların devamını
sağlayacak altyapıyı
oluşturmaya gayret 
edecekleri dile getirildi.

Güreşte 3’ü altın
toplam 8 madalya
TÜRKİYE Güreş
Federasyonu’ndan yapılan
açıklamaya göre, Polonya’nın
Bydgoszcz kentinde altı gün
süren şampiyona sona erdi.
Şampiyonanın son günü
akşam seansında erkekler
serbest stilde 2 milli 
sporcu bronz madalya
mücadelesine çıktı. 70 kiloda
Kazakistan’dan Zulfikar
Makhamatov’u 4-2 mağlup
eden Muhammet Akdeniz,
bronz madalya kazandı. 
65 kiloda İranlı Yones
Aliakbar Emamichoghaei’ye
6-4 yenilen Haydar Yavuz ise

sıkletinde 5’inci oldu.
Türkiye böylece şampiyonada
3’ü altın, 5’i bronz olmak
üzere toplam 8 madalya elde
etti. Grekoromen stilde 
75 kiloda Fatih Cengiz ve 80
kiloda Burhan Akbudak altın,
71 kiloda Murat Dağ ve 98
kiloda Fatih Başköy ise bronz
madalya aldı. Kadınlar 
48 kiloda Evin Demirhan
birincilik kürsüsüne çıkarken,
erkekler serbest stilde
Muhammet Akdeniz’in yanı
sıra 57 kiloda Süleyman Atlı
ve 61 kiloda Sedat Özdemir
de bronz madalya kazandı.

UEFA’nın sosyal medya hesapları
ve internet sitesinde yapılan
paylaşımlarda, Vodafone Park’ta
Türkiye Ampute Takımı’nın
kazandığı final maçındaki
atmosferden övgüyle bahsedildi.
Türkiye Futbol Federasyonu’nun
‘Türkiye Futbol Oynuyor’ projesi
kapsamında destek verdiği
Bedensel Engelliler Spor
Federasyonu bünyesindeki

Ampute Futbol Milli Takımı’nın
şampiyon olduğu turnuvayla ilgili
UEFA’nın videosunda, “Ampute
futbol inanılmaz. Ampute Futbol
Şampiyonası geçen ay ilk kez
Türkiye’de düzenlendi ve destek
inanılmazdı” ifadeleri kullanıldı.
İstanbul’un tanıtımının da yer
aldığı videoda Vodafone Park’taki
final maçını 40 bin futbolseverin
izlemesine dikkat çekildi.

En büyük bowling
salonu açıldı

UEFA’dan Türkiye’ye
ampute futbol övgüsü 

SAMSUN Batıpark’ta 
2017 İşitme Engelliler Yaz
Olimpiyat Oyunları için
yapılan İlkadım Bowling
Salonu, resmi açılış
töreniyle vatandaşların 
hizmetine sunuldu. 
Türkiye Bocce Bowling ve
Dart Federasyonu Başkanı
Ahmet Recep Tekcan, 
38 hat ile bowling
salonunun Türkiye’nin 
en büyük Avrupa’nın 
ise 3. büyük salonu 
olduğunu söyledi. 
Türkiye’de 61 ilde bowling
liglerinin olduğunu belirten
Tekcan, “14 bin lisanslı
sporcumuz var. Samsun’daki

tesisle bu sayıyı ikiye katlarız. Bu
zamana kadar Gençlik ve Spor
Bakanlığı’na ait böyle bir tesis
yoktu. Biz özel salonlara ücret
ödeyerek karşılıyorduk. Yeni
tesisle bu sporun gelişmesine
elimizden gelen katkıyı
sunacağız” dedi. 
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Meslek
edindirme,
eğitimin en
önemli kazanımı
kabul edilir.
Örgün eğitimde;
ortaöğretim,
önlisans veya
lisans eğitiminin
sonunda bireyin
bir meslek
edinmesinde
anahtar rol oynayacağı
varsayılır. Ülkemizin
meslek edindirmeyi bir
memleket meselesi olarak
görmesinin sırrı da burada
yatmaktadır. Bir engeli
bulunan öğrencilerimiz için
ise meslek edinme, daha
önemli bir kazanımdır. Zira
bu kesim için devamlılık
anlamında hayata
tutunmanın en sağlam yolu
bir mesleğe sahip olma
olarak kabul edilir.

Bütün bunları, Birleşmiş
Milletler’in ilan ettiği 
3 Aralık Dünya Engelliler
Günü nedeniyle gündeme
getiriyoruz. Gün vesilesi ile
hatırlıyoruz demiyorum,
biz bu kesimi zaten hiç
unutmuyoruz,
unutmamalıyız da. Ama bu
vesile ile onların temel
problemlerini ülke
gündemine taşımış
oluyoruz.

Engelli doğmayı ve
engelli olmayı şüphesiz hiç
birimiz istemeyiz. Engelli
çocuk sahibi olma da hiç
birimizin talebi değildir.
Fakat engelli doğmuş isek
veya engelli bir evladımız
olmuş ise kabullenmekten
başka bir çaremiz de
olamaz. Artık çok güç de
olsa onu hayata hazırlamalı
ve kendi ayakları üzerinde
durabilen bireyler haline
getirme gayreti içinde
olmalıyız. Bunun da en
rasyonel yolu ve sonucu
ona bir meslek
kazandırmadır. 

AK Parti hükümetleri

döneminde engelli
bireylerin hem sosyal
haklar açısından hem
de eğitim tür ve
süreçleri açısından
iyi bir noktaya
geldikleri göz
önünde bir husustur.
Bilindiği üzere
engelli eğitimi
diğerlerine göre hem
maliyeti yüksek hem

de zorluğu olan bir eğitim
türüdür. Fakat devlet ve
birey sorumluluğu
açısından bu maliyet ve
zorlukların hiç hesaba
katılmadan yapılması
gerektiği ve kesin önceliği
vardır. Dolayısıyla bu
alanda çok yönden
iyileştirmelerin
yapılmasında ve bunun
devamlılığında büyük
faydalar mülahaza edilir.

Anneliğin kutsallığını
ifade eden hiç tartışmasız en
önemli söz; Hazreti
Peygamber’in ‘Cennet
annelerin ayağı altındadır’
sözüdür. Bunu şu şekilde
tefsir etmenin bir mahsuru
yoktur diye düşünürüz.
Cennet, daha çok, engelli bir
çocuğa sahip olup da ona en
güzel bir şekilde 
muamele eden ve bu yolda
hiçbir fedakârlıktan
kaçınmayan annelerin ayağı
altındadır.

Farklı engel türlerine ve
buna bağlı olarak yapılan
eğitim sürecinin
aksatılmadan
yürütülmesinde birey
açısından büyük faydalar
vardır. Bilindiği üzere
engellilerle ilgilenme
konusunda; Milli Eğitim
Bakanlığı, Aile ve Sosyal
Politikalar Bakanlığı ve
Sağlık Bakanlığı
sorumludur. Tabii ki Maliye
Bakanlığı işin finansal
anlamda patronudur.
Örgün eğitim ayağını ise
Milli Eğitim Bakanlığı
yürütür. Bakanlık;

Rehberlik ve Özel Eğitim
Genel Müdürlüğü’ne bağlı
RAM’larla tanılama işini
müteakip öğrenciyi kendi
okullarında veya özel özel
eğitim kurumlarında
öğrencilerin eğitim
yapılması işini sevk ve idare
eder. 

Eğitimin en önemli
neticesi ise meslek
edindirmenin
sağlanmasıdır. Meslek
edinme, hem engelli kişi
hem de ailesi açısından son
derece işlevseldir. Zira
engellinin toplum içinde
birey olarak hayata
tutunması ve devamlılığı
ancak bir mesleğe sahip
olması ile mümkündür. Bu
nedenle engelli
bireylerimizin eğitimini
meslek kazandırma amaçlı
yapabilmeliyiz.

Engelli öğrencilerimizin
eğitiminde ilgili bütün
Bakanlıklar zaten bir
koordinasyon içerisinde
çalışıyorlar. Milli Eğitim
Bakanlığı’nın iki genel
müdürlüğü işin eğitim
ayağını titizlikle ve bir
işbirliği içinde yürütüyor.
Özel eğitim kurumları ise
hem okulları hem de
rehabilitasyon merkezleri 
ile bu özel eğitimin
içindedirler. Ancak engelli
eğitimi hem eğitim hem de
finansal açıdan zor ve
maliyetli olduğundan
yükün bir kısmını almak
üzere belediyelerimizin de
bu işin bir tarafından
tutmasında fayda var.
Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği de meslek
edinenlerin çalışmaları ve
engelli bireylere tutum
açısından bütün üyelerini
bilinçlendirmeli.

Engelli kardeşlerimizin
hayata dair engellerini
ancak gerçek ve gönülden
bir işbirliği içerisinde
çözebiliriz. Bu, hepimizin
ortak sorumluluğudur.

Engellilerin eğitimi ve meslek
edinmeleri de memleket meselesi

Prof. Dr. 
Ahmet Emre

BİLGİLİ

FAHRİ SARRAFOĞLU

K
ANUNİ Sultan Süleyman
döneminin ihtişamlı eseri
Süleymaniye Camii’nin açılışı
ilginç... Çünkü caminin

açılışını ne Kanuni ne de eserin
mimarı Koca Sinan yaptı. Caminin
açılışını, eserin tamamlanmasına az
bir süre kala, ana kubbedeki Nur
Suresi’nin 35’inci ayetini yazarken
gözünü kaybeden Hattat Ahmed
Şemseddin Karahisari
gerçekleştirdi. İşte detaylar:

HATTIN GÜNEŞİ 
Ahmed Şemseddin Karahisari,
Kanuni Sultan Süleyman dönemi
hattatlarından. 1470’te doğduğu
tahmin ediliyor. Eserlerindeki
imzalardan Afyonkarahisar’da
doğduğu düşünülüyor. Yakut
ekolünün ünlü hattatlarından
Esedullah Kirmani’den ders alan
Karahisari’ye icazet veren de
Kirmani. Hattat Ahmed Şemseddin,
tasavvuf yoluna girerek, kariyerine
saraydaki katipler bölüğünde başlar.
Karahisari özellikle müsenna, sülüs
ve celi-sülüs yazılarında ulaştığı
seviye ile Hattın Güneşi
anlamında Şemsü’l-Hat
olarak tanındı. Ayrıca
büyük boy yazılarda ve
sayfa düzenlemesindeki
başarısı ile de dikkate
değer. Yaptıklarını hiç
kendisine mal etmeme
tarzındaki tevazusu,
eserlerindeki imzalarından
anlaşılıyor. Kaynaklarda uzun boylu,
zayıf yapılı, temiz giyimli, nur yüzlü

olarak tanımlanıyor. Arapça ve
Farsça biliyor ve üç dilde şiir
okuyabiliyor. 1556’da 90 yaşında
vefat etti. Mezarı Sütlüce’de Halveti
Teknesi’nde bulunuyor. 

EN ÖNEMLİ ESERİ 
Hattat Karahisari’nin en önemli

eseri, Kanuni Sultan Süleyman’ın
isteği üzerine yazmış olduğu ve
halen Topkapı Müzesi’nde bulunan
büyük ebattaki Kur’an-ı Kerim’dir. 

Sultan III. Murad zamanında
tamamlanan Kur’an-ı Kerim, Türk-
İslam sanat dünyasının en güzel
eserleri arasında gösteriliyor. Yakut
tarzında tertip edilen eser, her
sayfada ilk satırı muhakkak, beş
satırı nesih, son satırı muhakkak
hatla yazıldı ve bütün sayfaları Saray
Nakkarhanesi’nde tezhip edildi. Bu
Mushaf, 1981’de İtalya’da basıldı. 

göz nuruna vefa
Koca Sinan’dan

SİNAN’IN JESTİ
1557’de Süleymaniye

Külliyesi’nin açılış
merasiminde Kanuni Sultan
Süleyman, Türk-İslam
mimarının gelmiş geçmiş
en büyük ustalarından
Mimar Sinan’dan, “Bu bina,
eylediğin Beytullah sıdk-u
safa ve dua ile senin açman
evladır” sözleriyle caminin
açılışını istedi. Sinan ise
Hünkara, “Hattat
Karahisari, bu caminin
hatlarını tezyin ederken
gözlerini kaybetti, kör oldu.
Bu şerefi ona bahşedelim”
önerisini dile getirdi. 
Bunun üzerine
Süleymaniye’nin açılışını
Hattat Karahisari yaptı.

Prestij projesine 
‘Smart City’ ödülü

İSTANBUL Ticaret
Odası’nın (İTO) önderliğinde
yürütülen, İstanbul’un
kültürel birikimini dünyaya
tanıtacak ve Türkiye’yi de
bölgesinin kültür üssü haline
getirecek Kitapkent (Media
City) projesi, ödüle
doymuyor. Proje, Dünya
Mimarlık Festivali’nden de
ödülle döndü.

10’UNCU YILA ÖZEL

GAD Vakfı’ndan yapılan
açıklamaya göre, Türkiye’nin
önde gelen mimarlarından
Gökhan Avcıoğlu’nun
kurucusu olduğu
GADEV tarafından
tasarlanan ve İTO’nun
önemli projeleri arasında yer
alan Kitapkent (Media City)
projesi, Dünya Mimarlık
Festivali’nin (WAF), 10’uncu
yılı şerefine özel olarak
verdiği WAFX ödüllerinde

Smart City kategorisinde
ödüle layık görüldü.

SEKTÖRÜN TÜM
TARAFLARI

Osmanlı dönemine
uzanan yayıncılığın kalbinin
attığı Bâb-ı Âli kültürünü
yeniden hayata geçirmeyi
planlayan Kitapkent, medya
ve yayıncılık sektörünü bir
merkezde toplamayı
amaçlıyor. Projede
yayıncısından yazarına,
gazetesinden kitabevlerine,
matbaasından dağıtımına
kadar sektörün tüm tarafları
yer alacak. 

Üç milyon metrekareye
yakın bir alan üzerine
kurulması planlanan
Kitapkent, kültür ekonomisi
alanında da Türkiye’yi
bölgesel üs yapacak bir
yayıncılık kümelenme
projesi olacak.

Yılın
projesi
seçildi
Kitapkent projesi,
dünyanın en prestijli
gayrimenkul zirvesi
MIPIM işbirliğinde
düzenlenen AR
Future Project
Awards 2017’de,
JeuD’Esprit jüri özel
ödülünü almıştı. Bu
yıl Amerikan
Architecture Prize
tarafından
düzenlenen
yarışmada da
Kitapkent,
landscape
architecture/urban
planning
kategorisinde yılın
projesi seçilmişti.

İSTANBUL Ticaret
Odası’nın önemli
projeleri arasında yer
alan Kitapkent (Media
City) projesi, gittiği her
organizasyondan ödülle
dönüyor. Proje, en son
Dünya Mimarlık
Festivali’nin (WAF),
10’uncu yılı şerefine özel
olarak verdiği WAFX
ödüllerinde Smart City
kategorisinde ödüle
layık görüldü.
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A
VRUPALI üç dev, hibrit özellikli
elektrikli uçak üretmek için 
bir araya geliyor. Airbus, 
Rolls-Royce ve Siemens, 2020’de

kısmen elektrikle güçlendirilen uçağın test
uçuşunu yapmayı planladıklarını açıkladı. 

CNN’de yayınlanan habere göre üç dev,
“E-Fan X” olarak adlandırdıkları proje için
British Aviation firması tarafından üretilen
100 koltuklu BAe146 bölgesel yolcu uçağını
baz aldı. Uçağın dört motorundan birinde
iki megavatlık elektrik motoru
kullanılacak. Testler başarılı olursa yakıtla
çalışan ikinci bir motor da elektrikli motor
ile değiştirilecek.

TİCARİ UÇUŞLAR

Üç şirket, bu projeyle 2025’in başlarında
elektrik teknolojisine sahip ticari uçuşlara
zemin hazırlayacaklarına inanıyor.
Airbus’un üst düzey teknoloji sorumlusu
Paul Eremenko, “E-Fan X, yakın gelecekte
hedeflediğimiz elektrikli uçak için önemli
bir adım” dedi. 

Projede, her şirket üretimin farklı
bölümünden sorumlu olacak. Airbus,
motorları uçuş kontrolleriyle entegre
ederken, Rolls-Royce turbo şaft motoru ve
iki megavatlık jeneratör geliştirecek.
Siemens ise güç dağıtım şebekesini
üstlenecek. 

Elektrikli uçakta 
test uçuşu 2020’de

Elektrikli uçakta iddialı olan firmalar sadece Airbus, Rolls-Royce ve
Siemens değil. Avrupa’nın önde gelen havayolu şirketlerinden EasyJet,
eylül ayında ABD’li startup Wright Electric ile birlikte elektrikli uçak yapmak
için çalıştıklarını açıkladı. Boeing ve BlueJet de kısa mesafelerde uçuş
yapan elektrikli bir uçak geliştirmek için Seattle merkezli startup şirketi
Zunum ile ortaklık kurdu. Uçağın 2022’de uçuşa başlayacağı bildirildi.Startuplarla ortaklık

BİLİM adamları, İsviçre kanalizasyon 
ve atık su tesislerinden çıkan çamur ve
atıklarda 43 kg altın keşfetti. İsviçre Federal
Çevre Dairesi tarafından yaptırılan
araştırmaya göre, her yıl yaklaşık 43 kg
altın, İsviçre kanalizasyon sisteminden
akıyor. Kayıp altının değerinin yaklaşık 
2 milyon dolar olduğu belirtiliyor.

Altın parçacıklarının saat endüstrisinden
ve altın rafinerilerinden atık su sistemine
karıştığı belirtiliyor. Araştırma, 
ülke genelindeki 64 atık su arıtma 
tesisini kapsıyor. 

Bilim adamları, atık suda altın dışında
gümüş ve hatta elektronik cihazların
üretiminde sıkça kullanılan nadir
mineraller de keşfetti. Araştırmacılar,
İsviçre’nin atık sularında her sene 
yaklaşık 3 ton gümüşün tespit edildiğini,
bunun da 1.8 milyon dolarlık kayba yol
açtığını belirtiyor.

TÜRK Hava Yolları (THY) Genel
Müdürü Bilal Ekşi, şirketin yeni mobil
uygulamasını 430 binden fazla kişinin
kullandığını duyurdu. Ekşi, Twitter’dan
THY’nin yeni mobil uygulamasının
kullanım raporunu açıkladı. Bilal Ekşi,
uygulamayla ilgili, “430 binden fazla
kullanıcı mobili kullanıyor” 
bilgisini paylaştı. 

Ekşi’nin sayfasından paylaştığı
görselde, mobil uygulama aracılığıyla 
48 bin 158 biletleme, 1 milyon 737 bin 428
oturum, 430 bin 964 indirme (download),
98 bin 386 check-in, 23 bin 212
rezervasyon işlemi yapıldığı bildirildi.

Yılda 43 kg altın 
kanalizasyona akıyor

THY mobilin 430
bin kullanıcısı var
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